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Salesiánské středisko mládeže v Líšni, zvané SALESKO, slaví 
letos 25 let od svého vzniku. Vše začalo před třiceti lety přícho-
dem salesiánů do Líšně. Nejprve začali působit na faře u kostela
sv. Jiljí, kde vznikla první ORATOŘ (otevřený klub), v níž mládež 
našla zázemí. Tento prostor začal být nedostačující, a tak P. Evžen 
Rakovský v roce 1992 založil Nadaci pro radost, která měla za úkol 
sbírat prostředky na výstavbu střediska a kostela. Základní ká-
men nové stavby posvětil papež Jan Pavel II. 21. května 1995. 
Nadace zakoupila „Likusák“ na Horníkově ulici, z kterého vzniklo 
prozatímní středisko mládeže s klubovnami a dvěma hřišti. Místní 
salesiáni tak mohli začít plnit poslání myšlenky Dona Boska a vě-
novat se dětem a mládeži pravidelně.

V roce 1998 byla zahájena stavba tělocvičny (dokončena 1999).
V srpnu 2003 se začala stavět oratoř (dokončena 2004). V srpnu 
2009 byl zahájen projekt SALVE (Salesiánský areál líšeňské veřej-
nosti). V říjnu 2010 byl objekt zkolaudován a slavnostně uveden 
do provozu.

V roce 2016 bylo ve spolupráci s městskou částí Brno-Líšeň (za fi -
nančního přispění Statutárního města Brna a Jihomoravského 

kraje) vybudováno kluziště s ledovou plochou 450 m². Jeho zá-
klad tvoří stávající hokejbalové hřiště. Kluziště již využilo přes
20.000 návštěvníků a k tomu 2.500 školáků nejen z líšeňských ZŠ. 
A to není vše. „Nyní řešíme rekonstrukci dětského hřiště, které 
je součástí areálu. Za těch deset let se na něm značně podepsal 
zub času. Doufáme, že se do jara příštího roku podaří dokončit. 
Chceme, aby herní prvky, které na hřišti budou, mohla využít celá 
rodina. V plánu je také menší basketbalové hřiště a workout,“ ob-
jasňuje ředitel střediska Petr Matula a pokračuje: „Druhou částí 
našeho plánu je otevřít rukodělné kroužky pro práci se dřevem
a kovem, vybavujeme tedy pomalu dílnu. Také plánujeme vytvo-
ření bylinkové zahrady pro děti z kuchařského kroužku.“ 

Kdo jsou salesiáni a jak vypadá jejich práce s mládeží?
Zakladatelem salesiánského řádu je italský kněz Jan Bosko. Začal 
pracovat v Turíně s mládeží na okraji společnosti. Shromažďoval 
chlapce, o které se nikdo nestaral, a zakládal oratoře. Doprovázel 
mladé lidi k dobrému životu skrze výchovnou metodu zvanou pre-
ventivní systém. Don Bosko je patronem mládeže. 

(pokračování na str. 2)

ČTVRTSTOLETÍ	SALESKA
V LÍŠNI
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Základem salesiánských center je již zmiňovaná oratoř. „Je to 
prostor, kam mohou děti přijít jen tak a nezávazně si něco za-
hrát. Místo, kde se zachytí děti z ulice nebo které jen nevědí, 
jak využít svůj čas,“ vysvětluje ředitel. „V Salesku se jedná  
o otevřený klub pro děti ve věku 7–14 let, které zde tráví svůj 
volný čas. Není to jasně strukturovaná aktivita jako třeba 
kroužky. Hrajeme ping-pong, deskovky, sportujeme, trénuje-
me parkour. Je zde prostor dětem naslouchat, jsme tu zkrátka 
pro ně,“ říká Veronika, vedoucí otevřeného klubu.

„V čem je salesiánské středisko jiné? Salesiánský styl stojí na třech 
pilířích: rozumu, náboženství a laskavosti. Je to styl výchovné 
práce, postavený na preventivním systému a neustálé asistenci. 
Důležité je, aby vychovatel uměl vytvářet atmosféru domova, dob-
ře bavit, navázat přátelství a zažít pěkné vztahy. Dítě je doprováze-
no tak, aby rozvinulo své dary a v budoucnu se postavilo na vlastní 
nohy,“ míní ředitel Saleska.

Školám Salesko nabízí program Aktif (Aktivace kolektivu třídy in-
teraktivní formou). Program je určen žákům základních škol a je 
zaměřený zejména na stmelení kolektivu, rozvoj komunikace, spo-
lupráce, vzájemné důvěry, poskytnutí příležitosti pedagogům, jak 
spolupracovat se svojí třídou. Podrobné informace naleznete na 
webových stránkách www.salesko.cz.

Neděle jako vyšitá, slunko už má sice podzimní náladu, ale 
přesto hřeje. V  Salesku se to hemží přípravami. Něco se 
chystá…

Narozeninová párty vypukla 20. září. Celý den se nesl v duchu ra-
dosti, slavení a hesla: „Na sídlišti společně již 25 let“. Téměř pět sto-
vek návštěvníků hostilo Salesko po celém venkovním areálu. Po 
úvodním přivítání Filipa Breindla, moderátora z  rádia Proglas, 
jsme vypustili symbolicky 25 balónků s  čísly jednotlivých roků. 
Skupina First Smile nás pobavila svým muzikálem, malou ochut-
návkou činností Saleska bylo taneční vystoupení z kroužku Prima-
ry dance squad. Pro děti byla po celém venkovním areálu nachys-
tána stanoviště, kde si mohly vyzkoušet různé dovednosti: střelbu 
z luku, zdobení perníčků, hudební zvukové roury… Do programu se 
zapojily i spřátelené organizace z Líšně a Vinohrad: RC Pastelka, 
Domeček Vinohrady, Hasiči Vinohrady, hudební škola Yamaha, 
Likusák, Milanovy aktivity, Louka Lužánky. Dlouhodobě spolupra-
cujeme také s dalšími organizacemi v okolí. 

O občerstvení se postaralo Salesko a také Dobroty z nebíčka. Své 
služby nabízela i Zmrzlinová kavárna, která k našemu výročí ne-
chala vyrobit „saleskovou“ jogurtovo-morušovou zmrzlinu. Její 
chuť je opravdu lahodná, neváhejte ochutnat, poznáte ji podle 
našich saleskových barev. Skautky vytvářely svá malá umělecká 
dílka dětem na obličej a pro odvážné byla k dispozici nafukovací 
horostěna.

Salesko poskytuje celou řadu aktivit pro všechny věkové katego-
rie. Celoročně probíhá v týdnu přes sto kroužků a aktivit, které ma-
jí asi tisíc účastníků. V programu Saleska je také podpora rodin, 
kterým je nabízen prostor, kam mohou společně přijít a strávit čas. 
Organizují se také vzdělávací přednášky pro veřejnost v rámci pro-
gramu SaVIO, který v současné době prochází proměnou. „V let-
ních měsících pořádáme tábory. Letos jsme uskutečnili dvacet 
příměstských a tři pobytové,“ pokračuje ve výčtu aktivit ředitel. 
Nedílnou součástí života v Salesku jsou různé turnaje, karnevaly, 
burzy, dětské dny, vánoční koncerty či přespávačky, třeba Cukro-
vá, kdy si děti pečou dobroty a v mezidobí hrají různé hry. Večer 
ulehnou do vlastních spacáků a zůstávají do druhého dne. Středis-
ko též pronajímá prostory: tělocvičnu, sportovní přednáškový sál, 
venkovní hřiště a kluziště.

Salesko je v provozu od 800 do 2000 a o děti i chod celého centra 
pečuje tým téměř padesáti lidí, z čehož je sedmnáct zaměstnan-
ců. „Od roku 2007 působíme jako školské zařízení, a tak je nutné 
mít alespoň pedagogické minimum,“ upřesňuje P. Matula. Závě-
rem ředitel dodává: „Jedna z výzev dnešní doby je naučit děti sluš-
nému chování. Přál bych si, aby Salesko fungovalo tak, že v něm 
přes různost povah každý najde, co ho obohatí, a předá to dál.“
l Martina Rychtářová
l ve spolupráci s ředitelem Saleska Petrem Matulou

SaleSko bavilo a Slavilo

Bonusem a zároveň malým dárečkem byla srdíčka, která vyrobily 
děti z  našeho keramického kroužku a která byla schovaná po 
areálu. Kdo je našel, mohl si je ponechat. Na závěr ředitel Saleska 
P. Petr Matula SDB připomněl citát současného papeže Františka, 
který charakterizuje Dona Boska a zdobí vstup Saleska: „Mějte sny, 
a to velké sny. Mějte sny a snažte se nakazit svými sny i ostatní.“ 
Tento citát odkazuje i na těch 25 let snů, z nichž se mnoho podaři-
lo v Líšni uskutečnit.

Dobrá nálada, usměvavé tváře, krásné počasí svědčí o tom, že se 
akce povedla. Děkujeme všem zúčastněným za krásnou atmo- 
sféru, kterou jsme si všichni moc užili.
l Renata Lorencová
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>>> pokračování ze str. 1
na první louku. Při výjezdu z trailu buďte 
opatrní, sjíždíte na frekventovanou cestu. 
K okruhům číslo 2 a 3 se dostanete 
asfaltovou  cestou, která se odděluje  
z údolí do kopce za bývalou restaurací  
U Raka (dnes Pilgrim). Kus před 
hájenkou se rozhodnete, zda vyrazíte 
doleva na okruh č. 2, nebo vyzkoušíte 
okruh č.3 vpravo.
 
Na dvojce vás čeká ještě chvilka 
stoupání. Odměnou vám bude trasa 
nejdelší, která měří 14 kilometrů, je 
méně technická a nejvhodnější pro 
děti. Po kličkování, klesání i stoupání se 
dostanete k cíli, a to opět k první louce. 
A opět dávejte pozor, vjíždíte na cestu 
oblíbenou zejména mezi pejskaři, tak 
ať nepřejedete nějakou tlapku. Nebo 
si ještě kousek vyšlápnete po asfaltce 
a vydáte se doprava na okruh číslo 
3. Tato trasa, jež začíná klesáním, je 
vhodná pro zdatnější cyklisty. V první 
části je trať značená červenou barvou 
a končí černou. Po nejnáročnějším 
(nebo také nejzábavnějším, záleží na 
úhlu pohledu), 6,5 kilometru dlouhém 
úseku se vyhoupnete opět na asfaltové 
cestě nad restaurací Pilgrim. Dávejte 
při výjezdu pozor, ať se nesrazíte  
s projíždějícím autem či jiným cyklistou, 
který si to peláší seshora.

Všechny stezky jsou v různých úsecích 
značeny informativními cedulkami. 
Např. zvýšená opatrnost, křížení cest, 
možnost srážky s autem a tak podobně. 
Dbejte tedy těchto upozornění. Když 
se po asfaltové cestě vrátíte dolů  
a u Pilgrimu se dáte doprava, zakrátko 

se dostanete na konec první louky. 
Toto místo spojuje všechny trasy,  
a proto je zde plánovaná základna. 
Na jaře 2020 plánujeme otevření 
ZÁKLADNY V MARIÁNSKÉM ÚDOLÍ. 
Cyklisté zde naleznou půjčovnu 
kol, servis, obchůdek s infocentrem  
a občerstvení. Základna byla v plánu 
mnohem dříve, avšak stále čekáme na 
všechna povolení k výstavbě. Zásadní 
byla změna územního plánu. Jsme ale 
trpěliví a věříme, že na jaře 2020 vám 
základna otevře své dveře. Srdečně 
zveme i procházející pěší na osvěžující 
nápoj či něco dobrého k zakousnutí“, 
informuje Veronika Tušková.
 
V plánu je také cyklokroužek pro 
děti od 6 let. Děti se v něm naučí, 
jak ovládat své kolo a pohybovat se 
s ním v terénu. Takový cyklokroužek 
úspěšně funguje už druhým rokem 

při základně v Jedovnicích. Líšeňské 
singletraily  se  jeví  jako  ráj  na  Zemi  
a štěstí pro všechny. Bohužel tomu 
tak  ale  není.  Traily  v  Líšni  mají   
i nepřátele. V červenci 2018 neznámý 
pachatel na jednu ze stezek nastražil 
past v podobě hromady kamení, a to 
těsně za zatáčkou. Jeden z jezdců, který 
trasu brázdí pravidelně, utrpěl vážné 
zranění. Na přelomu března a dubna 
tohoto roku se opět našel záškodník, 
který vynaložil ještě větší úsilí a do země 
nastražil pasti v podobě kovových trnů. 
Tentokrát tuto skutečnost projíždějící 
cyklista nahlásil policii. Policisté však 
nakonec případ kvůli nedostatku 
důkazů odložili. „Nepodařilo se zjistit, 
kdo tam hroty umístil a proč, zda  
v tom byl úmysl”, uvádí zpravodajský 
portál www.idnes.cz z  10. dubna 2019. 

HLAVNÍ TÉMA NÁZORY Z RADNICE

„Jsem z Líšně a jezdím tady často. 
Kombinuji cesty kolem rybníků i traily. 
Na trailech si ale nejvíc vyčistím hlavu, 
protože nemám strach, že mě někdo 
skočí do cesty, nebo se zamotám do 
vodítka nějakého psa. Jezdím tady  
i s pětitiletým klukem. Představa, že se 
za zatáčkou vrhne do hromady kamení, 
mě k smrti děsí. Kuba je malý kluk,  
a když si to nemocnicí odskákal 
dospělý chlap, který už má něco 
naježděno, nechci ani domyslet, co 
by mohlo čekat našeho Kubu“ říká 
maminka Verča (36). Při pravidelných 
údržbách trať kontrolujeme. Doufáme, 
že podobné situace se už nebudou 
opakovat. Dotyčný (či dotyční) by si 
měl uvědomit, že tím ohrožuje zdraví  
a životy ostatních,“ dodává paní Tušková.
 
Další, kteří z trailů nejsou nadšení, 
jsou myslivci. Stěžují si na hlučnost 
cyklistů. Zástupci spolku s nimi jednali 
a společně nalezli kompromisní 
řešení spočívající  ve zkrácení doby, po 
kterou jsou traily otevřeny. Z důvodu 
vyloučení rušení zvěře při pastvě  
a minimalizace rizik z výkonu práva 
myslivosti jsou stezky otevřeny 
následovně:

 ▶ prosinec - únor -  
STEZKY UZAVŘENY!!!

 ▶ březen, duben, září - listopad -  
9:00–17:00

 ▶ květen - srpen - 8:00–19:00
 
A co by Veronika Tušková ráda 
vzkázala bikerům líšeňských 
singletrailů? „Aby se jim u nás líbilo 
a zároveň bych je chtěla poprosit, 
aby dodržovali provozní řád, byli vůči  
sobě ohleduplní a také aby nám 
třeba formou členství či jinak přispěli 
na pravidelnou údržbu, neboť stezky 
nejsou nijak zpoplatněny. Děkuji.“�
   Martina Rychtářová

RADOST  
PRO TERÉNNÍ 
CYKLISTY V LÍŠNI

MĚNÍME LÍŠEŇ –  
KLÍČEM JE DIALOG,  
ANEB HLEDÁME JMÉNO

ŠKOLNÍ ROK V PLNÉM 
PROUDU

KONTEJNERY NA BIOODPAD V ŘÍJNU A LISTOPADU

V sousedství školy Masarova leží ladem pozemek, který 
přes určité snahy jej vylepšit, zůstal do dnešních dnů 
opomenut. Je na čase to změnit. Považuji za nezbytné 
znát Váš názor na budoucnost této pustiny. 

Stejně jako jsme po rozsáhlých debatách s místními zahájili 
revi-talizaci parku Trnkova, v níž budeme pokračovat na jaře 
odstraněním škaredých kontejnerů u parku (nahradíme je 
elegantními pod-zemními kontejnery, jež jsme na základě 
požadavků občanů vybrali trojnásobně větší), tak s Vámi 
chci prodiskutovat budoucí podobu tohoto místa. Sed ut 
perspiciatis  unde  omnis  iste  natus  error  sit  voluptatem  
accusantium doloremque laudantium, totam rem aperiam, 
eaque ipsa quae ab illo inventore veritatis et quasi architecto 

Vážení občané, školní rok je v plném proudu. Ti z Vás, 
kteří mají děti školou (nebo školkou) povinné, většinou 
ví, co se děje, a že toho není málo. Náš cíl – vytvořit 
dětem i pedagogům co nejlepší podmínky – se daří 
naplňovat. Zde je pár příkladů. 

Úspěšně dopadla rekonstrukce svítidel a podlah obou 
tělocvičen ve škole Holzova. Určitě ji kromě žáků oceňují 
i sportovní kluby, které tělocvičny využívají v  odpoledních 
hodinách. Rekonstrukce ZŠ Horníkova, kterou zajišťuje MMB, 
pokračuje neustále za provozu školy, postupně jsou jednotlivé 
úseky dokončovány. Na konci prázdnin byla předána 
opravená místnost kuchyně, škola od nás dostala příspěvek 
na modernizaci gastro zařízení. Pro venkovní prostor nyní 
zpracová-váme projekt na workoutové hřiště, které budeme 
realizovat na začátku příštího roku. V ZŠ Novolíšeňská proběhla 

Vážení spoluobčané, milí Líšňáci, začátkem června jsme 
vám nabídli speciální svoz bioodpadu a přistavili velké 
modré kontejnery firmy FCC Environment na několik 
míst. Zájem byl velký, proto jsme objednali kontejnery 
proto jsme objednali kontejnery proto jsme objednali 
kontejnery v dalších dvou termínech: 18.–21. října  
a 22.–25. listopadu 2019. Kontejnery budou přistaveny vždy od 
pondělí do pátku na třech místech:

 ▶ roh ulic Kubelíkova a Samoty (u Broďáku)
 ▶ roh ulic Ondráčkova a Zlámanky (u bývalých jatek)
 ▶ roh ulic Klicperova a Bodlákova (odstavná plocha)

Připomínám, že do kontejnerů je možné ukládat pouze rostlinný 
odpad ze zahrady, zbytky jídel, ovoce, zeleniny, slupky i výkaly 
drobných domácích zvířat. Naopak se do kontejneru nesmí 
vkládat maso, kosti, uhynulá zvířata, olej a obaly z potravin, 

beatae vitae dicta sunt explicabo. Nemo enim ipsam 
voluptatem quia voluptas s. Lorem ipsum dolor sit amet, 
consectetur adipiscing elit, sed do eiusmod tempor incididunt 
ut labore et dolore magna aliqua. Ut enim ad minim veniam, 
quis nostrud exercitation ullamco laboris nisi ut aliquip ex ea 
commodo consequat. Duis aute irure dolor in reprehenderit 
in voluptate velit esse cillum dolore eu fugiat nulla pariatur. 
Excepteur sint occaecat cupidatat non proident, sunt in culpa 
qui officia deserunt mollit anim id est laborum. 

Tato všemi opuštěná lokalita u ZŠ Masarova doposud nemá ani 
jméno. V souladu s územním plánem je většina lokality určena  
k výsadbě zeleně. Spolu s Vámi bych chtěl pro budoucí park 
nalézt nové jméno i jeho finální tvář.

Za účasti odborníků na zahradní 
architekturu si spolu můžeme povídat 
o budoucnosti lokality v sále líšeňském 
radnice 11. 11. 2019 v 17 hod. 
   Břetislav Štefan – starosta

stejně jako žádný jiný typ odpadu. Pouze takový bioodpad je 
možné kompostovat a dále ekologicky využít. Také upozorňuji, 
že během celého roku je možné bioodpad odvážet do sběrných 

Do kontejnerů je možné ukládat  
pouze rostlinný odpad ze zahrady, 
zbytky jídel, ovoce, zeleniny

Zajimavá informace  
z článku k vypíchnutí

dvorů na ulicích J. Faimonové a Líšeňské. Rostlinný odpad ze 
zahrad lze rovněž pálit, a to až do konce listopadu, ovšem pouze 
v úterky, čtvrtky a soboty od 9 do 18 hodin. 
Nicméně třídění bioodpadu je k přírodě  
i k našemu životnímu prostředí šetrnější,  
a proto budu rád, když nabízené možnosti 
využijete.
   Martin Příborský – II. místostarosta

obnova povrchu tartanové běžecké dráhy, kterou tato, 
nejen sportovně založená škola, intenzivně využívá. Výměna 
střešní krytiny MŠ a ZUŠ na ulici Trnkova pokračuje podle 
harmonogramu a i přes spoustu deštivých dní se stavební firmě 
podařilo zabezpečovat stavbu tak, že do objektu nezateklo. 
Střecha by se v polovině měsíce měla lesknout v plné kráse.  
V MŠ Hochmanova je dokončena nová pergola, v MŠ Neklež 
budou děti užívat nové hřiště s 3D prvky…, a tak bych mohla 
s výčtem těch drobnějších akcí pokračovat. 

Co chystám do budoucna? V současné době intenzivně 
jednám s  investičním odborem MMB o změně investiční 
akce s názvem Modernizace MŠ Michalova na akci Přístavba 
a modernizace MŠ Michalova. Nestaráme se ale pouze 
o školy a školky, další výzvou bude  
2. etapa modernizace polikliniky, která bude 
probíhat v  příštím roce. Přeji Vám všem 
klidný a slunečný podzim.
   Ing. arch. Iva Kremitovská  
      I. místostarostka

Hasíme problémy ve výstavbě doutnající již od roku 1994, kdy 
se některé pozemky, a to nejen v lokalitě na Habří, staly staveb-
ními. Letos v září proběhlo představení Územní studie Líšeň-
-Habří na líšeňské radnici za hojné účasti líšeňské veřejnosti. 
Děkuji všem, kteří si našli čas a přišli.

V posledních letech nabírá výstavba v Líšni na intenzitě, a ačkoliv 
se většina oprávněně domnívá, že lokality nejsou připravené, tak 
stavební zákon stavět umožňuje. Staví se i přes připomínky mé 
i městské části. A to i přesto, že často není dořešena dopravní ob-
služnost, kanalizace, chodníky, veřejné osvětlení atd. – bohužel 
zákon toto nepožaduje. Je proto potřeba mít zpracovány další 
podklady jako jsou územní studie či regulační plány, o které se sa-
mospráva může opřít a stavební úřad je nesmí přehlížet. Vypadá 
to jako jednoduchá záležitost, ale složitá a nesrozumitelná samo-
správa města ve vztahu k městským částem vede k tomu, že po-
řízení regulačního plánu Kostelíček řešila tři různá zastupitelstva, 
po tři volební období. Podobný čas zabralo i pořízení Územní stu-

die Líšeň-Habří.  Udržet kontinuitu je poměrně 
dost náročné, ale pro ochranu Líšně naprosto 
nezbytné. O pořízení Územní studie Habří jsem 
požádal už v roce 2014. Tato studie podrobněji 
rozpracovává území, které je již téměř 30 let stavební. Cílem není 
přidávat stavební plochy, ale ochrana území. Upřesnit v souladu 
s územním plánem kudy povedou komunikace, kde bude uložena 
kanalizace, voda či plyn. Vymezuje a rozpracovává se umístění ve-
řejných prostranství, tak jak bylo určeno v územním plánu z roku 
1994. Pořízení Územní studie Habří a Regulačního plánu Kostelí-
ček dává samosprávě a občanům Líšně dlouho chybějící doku-
ment, který pomůže lépe ochránit před přehnanou developer-
skou výstavbou. Vymezí podrobněji podmínky možné soukromé 
výstavby, tak aby developer nepostavil jen domy, nevzal si svůj zisk 
a my pak z peněz nás všech nedodělávali občanskou vybavenost. 
Získali jsme dokument, který šetří obecní kasu a zachovává kvalitu 
bydlení v maximální zákonem umožněné míře.
l Břetislav Štefan, Váš starosta

Územní plán z roku 1994 – hasíme požáry
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>>> pokračování ze str. 1
na první louku. Při výjezdu z trailu buďte 
opatrní, sjíždíte na frekventovanou cestu. 
K okruhům číslo 2 a 3 se dostanete 
asfaltovou  cestou, která se odděluje  
z údolí do kopce za bývalou restaurací  
U Raka (dnes Pilgrim). Kus před 
hájenkou se rozhodnete, zda vyrazíte 
doleva na okruh č. 2, nebo vyzkoušíte 
okruh č.3 vpravo.
 
Na dvojce vás čeká ještě chvilka 
stoupání. Odměnou vám bude trasa 
nejdelší, která měří 14 kilometrů, je 
méně technická a nejvhodnější pro 
děti. Po kličkování, klesání i stoupání se 
dostanete k cíli, a to opět k první louce. 
A opět dávejte pozor, vjíždíte na cestu 
oblíbenou zejména mezi pejskaři, tak 
ať nepřejedete nějakou tlapku. Nebo 
si ještě kousek vyšlápnete po asfaltce 
a vydáte se doprava na okruh číslo 
3. Tato trasa, jež začíná klesáním, je 
vhodná pro zdatnější cyklisty. V první 
části je trať značená červenou barvou 
a končí černou. Po nejnáročnějším 
(nebo také nejzábavnějším, záleží na 
úhlu pohledu), 6,5 kilometru dlouhém 
úseku se vyhoupnete opět na asfaltové 
cestě nad restaurací Pilgrim. Dávejte 
při výjezdu pozor, ať se nesrazíte  
s projíždějícím autem či jiným cyklistou, 
který si to peláší seshora.

Všechny stezky jsou v různých úsecích 
značeny informativními cedulkami. 
Např. zvýšená opatrnost, křížení cest, 
možnost srážky s autem a tak podobně. 
Dbejte tedy těchto upozornění. Když 
se po asfaltové cestě vrátíte dolů  
a u Pilgrimu se dáte doprava, zakrátko 

se dostanete na konec první louky. 
Toto místo spojuje všechny trasy,  
a proto je zde plánovaná základna. 
Na jaře 2020 plánujeme otevření 
ZÁKLADNY V MARIÁNSKÉM ÚDOLÍ. 
Cyklisté zde naleznou půjčovnu 
kol, servis, obchůdek s infocentrem  
a občerstvení. Základna byla v plánu 
mnohem dříve, avšak stále čekáme na 
všechna povolení k výstavbě. Zásadní 
byla změna územního plánu. Jsme ale 
trpěliví a věříme, že na jaře 2020 vám 
základna otevře své dveře. Srdečně 
zveme i procházející pěší na osvěžující 
nápoj či něco dobrého k zakousnutí“, 
informuje Veronika Tušková.
 
V plánu je také cyklokroužek pro 
děti od 6 let. Děti se v něm naučí, 
jak ovládat své kolo a pohybovat se 
s ním v terénu. Takový cyklokroužek 
úspěšně funguje už druhým rokem 

při základně v Jedovnicích. Líšeňské 
singletraily  se  jeví  jako  ráj  na  Zemi  
a štěstí pro všechny. Bohužel tomu 
tak  ale  není.  Traily  v  Líšni  mají   
i nepřátele. V červenci 2018 neznámý 
pachatel na jednu ze stezek nastražil 
past v podobě hromady kamení, a to 
těsně za zatáčkou. Jeden z jezdců, který 
trasu brázdí pravidelně, utrpěl vážné 
zranění. Na přelomu března a dubna 
tohoto roku se opět našel záškodník, 
který vynaložil ještě větší úsilí a do země 
nastražil pasti v podobě kovových trnů. 
Tentokrát tuto skutečnost projíždějící 
cyklista nahlásil policii. Policisté však 
nakonec případ kvůli nedostatku 
důkazů odložili. „Nepodařilo se zjistit, 
kdo tam hroty umístil a proč, zda  
v tom byl úmysl”, uvádí zpravodajský 
portál www.idnes.cz z  10. dubna 2019. 

HLAVNÍ TÉMA NÁZORY Z RADNICE

„Jsem z Líšně a jezdím tady často. 
Kombinuji cesty kolem rybníků i traily. 
Na trailech si ale nejvíc vyčistím hlavu, 
protože nemám strach, že mě někdo 
skočí do cesty, nebo se zamotám do 
vodítka nějakého psa. Jezdím tady  
i s pětitiletým klukem. Představa, že se 
za zatáčkou vrhne do hromady kamení, 
mě k smrti děsí. Kuba je malý kluk,  
a když si to nemocnicí odskákal 
dospělý chlap, který už má něco 
naježděno, nechci ani domyslet, co 
by mohlo čekat našeho Kubu“ říká 
maminka Verča (36). Při pravidelných 
údržbách trať kontrolujeme. Doufáme, 
že podobné situace se už nebudou 
opakovat. Dotyčný (či dotyční) by si 
měl uvědomit, že tím ohrožuje zdraví  
a životy ostatních,“ dodává paní Tušková.
 
Další, kteří z trailů nejsou nadšení, 
jsou myslivci. Stěžují si na hlučnost 
cyklistů. Zástupci spolku s nimi jednali 
a společně nalezli kompromisní 
řešení spočívající  ve zkrácení doby, po 
kterou jsou traily otevřeny. Z důvodu 
vyloučení rušení zvěře při pastvě  
a minimalizace rizik z výkonu práva 
myslivosti jsou stezky otevřeny 
následovně:

 ▶ prosinec - únor -  
STEZKY UZAVŘENY!!!

 ▶ březen, duben, září - listopad -  
9:00–17:00

 ▶ květen - srpen - 8:00–19:00
 
A co by Veronika Tušková ráda 
vzkázala bikerům líšeňských 
singletrailů? „Aby se jim u nás líbilo 
a zároveň bych je chtěla poprosit, 
aby dodržovali provozní řád, byli vůči  
sobě ohleduplní a také aby nám 
třeba formou členství či jinak přispěli 
na pravidelnou údržbu, neboť stezky 
nejsou nijak zpoplatněny. Děkuji.“�
   Martina Rychtářová

RADOST  
PRO TERÉNNÍ 
CYKLISTY V LÍŠNI

MĚNÍME LÍŠEŇ –  
KLÍČEM JE DIALOG,  
ANEB HLEDÁME JMÉNO

ŠKOLNÍ ROK V PLNÉM 
PROUDU

KONTEJNERY NA BIOODPAD V ŘÍJNU A LISTOPADU

V sousedství školy Masarova leží ladem pozemek, který 
přes určité snahy jej vylepšit, zůstal do dnešních dnů 
opomenut. Je na čase to změnit. Považuji za nezbytné 
znát Váš názor na budoucnost této pustiny. 

Stejně jako jsme po rozsáhlých debatách s místními zahájili 
revi-talizaci parku Trnkova, v níž budeme pokračovat na jaře 
odstraněním škaredých kontejnerů u parku (nahradíme je 
elegantními pod-zemními kontejnery, jež jsme na základě 
požadavků občanů vybrali trojnásobně větší), tak s Vámi 
chci prodiskutovat budoucí podobu tohoto místa. Sed ut 
perspiciatis  unde  omnis  iste  natus  error  sit  voluptatem  
accusantium doloremque laudantium, totam rem aperiam, 
eaque ipsa quae ab illo inventore veritatis et quasi architecto 

Vážení občané, školní rok je v plném proudu. Ti z Vás, 
kteří mají děti školou (nebo školkou) povinné, většinou 
ví, co se děje, a že toho není málo. Náš cíl – vytvořit 
dětem i pedagogům co nejlepší podmínky – se daří 
naplňovat. Zde je pár příkladů. 

Úspěšně dopadla rekonstrukce svítidel a podlah obou 
tělocvičen ve škole Holzova. Určitě ji kromě žáků oceňují 
i sportovní kluby, které tělocvičny využívají v  odpoledních 
hodinách. Rekonstrukce ZŠ Horníkova, kterou zajišťuje MMB, 
pokračuje neustále za provozu školy, postupně jsou jednotlivé 
úseky dokončovány. Na konci prázdnin byla předána 
opravená místnost kuchyně, škola od nás dostala příspěvek 
na modernizaci gastro zařízení. Pro venkovní prostor nyní 
zpracová-váme projekt na workoutové hřiště, které budeme 
realizovat na začátku příštího roku. V ZŠ Novolíšeňská proběhla 

Vážení spoluobčané, milí Líšňáci, začátkem června jsme 
vám nabídli speciální svoz bioodpadu a přistavili velké 
modré kontejnery firmy FCC Environment na několik 
míst. Zájem byl velký, proto jsme objednali kontejnery 
proto jsme objednali kontejnery proto jsme objednali 
kontejnery v dalších dvou termínech: 18.–21. října  
a 22.–25. listopadu 2019. Kontejnery budou přistaveny vždy od 
pondělí do pátku na třech místech:

 ▶ roh ulic Kubelíkova a Samoty (u Broďáku)
 ▶ roh ulic Ondráčkova a Zlámanky (u bývalých jatek)
 ▶ roh ulic Klicperova a Bodlákova (odstavná plocha)

Připomínám, že do kontejnerů je možné ukládat pouze rostlinný 
odpad ze zahrady, zbytky jídel, ovoce, zeleniny, slupky i výkaly 
drobných domácích zvířat. Naopak se do kontejneru nesmí 
vkládat maso, kosti, uhynulá zvířata, olej a obaly z potravin, 

beatae vitae dicta sunt explicabo. Nemo enim ipsam 
voluptatem quia voluptas s. Lorem ipsum dolor sit amet, 
consectetur adipiscing elit, sed do eiusmod tempor incididunt 
ut labore et dolore magna aliqua. Ut enim ad minim veniam, 
quis nostrud exercitation ullamco laboris nisi ut aliquip ex ea 
commodo consequat. Duis aute irure dolor in reprehenderit 
in voluptate velit esse cillum dolore eu fugiat nulla pariatur. 
Excepteur sint occaecat cupidatat non proident, sunt in culpa 
qui officia deserunt mollit anim id est laborum. 

Tato všemi opuštěná lokalita u ZŠ Masarova doposud nemá ani 
jméno. V souladu s územním plánem je většina lokality určena  
k výsadbě zeleně. Spolu s Vámi bych chtěl pro budoucí park 
nalézt nové jméno i jeho finální tvář.

Za účasti odborníků na zahradní 
architekturu si spolu můžeme povídat 
o budoucnosti lokality v sále líšeňském 
radnice 11. 11. 2019 v 17 hod. 
   Břetislav Štefan – starosta

stejně jako žádný jiný typ odpadu. Pouze takový bioodpad je 
možné kompostovat a dále ekologicky využít. Také upozorňuji, 
že během celého roku je možné bioodpad odvážet do sběrných 

Do kontejnerů je možné ukládat  
pouze rostlinný odpad ze zahrady, 
zbytky jídel, ovoce, zeleniny

Zajimavá informace  
z článku k vypíchnutí

dvorů na ulicích J. Faimonové a Líšeňské. Rostlinný odpad ze 
zahrad lze rovněž pálit, a to až do konce listopadu, ovšem pouze 
v úterky, čtvrtky a soboty od 9 do 18 hodin. 
Nicméně třídění bioodpadu je k přírodě  
i k našemu životnímu prostředí šetrnější,  
a proto budu rád, když nabízené možnosti 
využijete.
   Martin Příborský – II. místostarosta

obnova povrchu tartanové běžecké dráhy, kterou tato, 
nejen sportovně založená škola, intenzivně využívá. Výměna 
střešní krytiny MŠ a ZUŠ na ulici Trnkova pokračuje podle 
harmonogramu a i přes spoustu deštivých dní se stavební firmě 
podařilo zabezpečovat stavbu tak, že do objektu nezateklo. 
Střecha by se v polovině měsíce měla lesknout v plné kráse.  
V MŠ Hochmanova je dokončena nová pergola, v MŠ Neklež 
budou děti užívat nové hřiště s 3D prvky…, a tak bych mohla 
s výčtem těch drobnějších akcí pokračovat. 

Co chystám do budoucna? V současné době intenzivně 
jednám s  investičním odborem MMB o změně investiční 
akce s názvem Modernizace MŠ Michalova na akci Přístavba 
a modernizace MŠ Michalova. Nestaráme se ale pouze 
o školy a školky, další výzvou bude  
2. etapa modernizace polikliniky, která bude 
probíhat v  příštím roce. Přeji Vám všem 
klidný a slunečný podzim.
   Ing. arch. Iva Kremitovská  
      I. místostarostka

Vážení Líšňáci, není lehké v polovině října, kdy je uzávěrka Líšeň-
ských novin, psát o situaci, která bude v listopadu – tehdy budou 
noviny doručeny do Vašich schránek. Jedno je ale skoro jisté, epi-
demiologická situace nebude dobrá, strmá křivka nakažených vi-
rem COVID 19 a matematické modely vývoje situace ukazují, že 
počet nakažených bude dynamicky stoupat. Možná pomůže uza-
vření škol, ale co je nesmírně důležité, je odpovědnost nás všech 
za své zdraví ale i za zdraví ostatních. Proto přestaňme nadávat, 
nasaďme si roušky, dodržujme nařízení epidemiologů a vlády 
a především se snažme udržet si dobrou náladu. Doufám, že počet 
nakažených, kteří budou mít lehký nebo bezpříznakový průběh 
bude co největší. 

V  době uzávěrky zůstaly otevřené pouze mateřské školy, proto 
jsme jim přispěli z rozpočtu alespoň dalším příspěvkem na zvýše-
né náklady v oblasti ochranných prostředků. Bohužel, vzhledem 
k tomu, že nákaza se nevyhýbá nikomu, některé školky musí ome-

zovat provoz. Proto apeluji především na mamin-
ky, které nechodí do zaměstnání , aby si v přípa-
dě nutnosti snížení stavu nechaly děti doma. 

I když epidemie útočí na všech stranách, život na radnici se neza-
stavil. Ačkoli zatím nikdo není schopen vyčíslit dopady COVID 19 na 
ekonomiku, pracujeme na sestavení rozpočtu naší městské části 
na rok 2021, který by měl být schvalován na prosincovém zastupi-
telstvu. Před tím, 10. listopadu, se bude schvalovat rozpočet Statu-
tárního města Brna, ze kterého by již mělo být jasné, jaká částka 
bude naší městské části poskytnuta. 

Co se týká letošních investic, minulé vedení Jihomoravského kraje 
v čele s představiteli hnutí ANO 2011 nám přispělo dotací na rekon-
strukci elektroinstalace v  prostorách ZUŠ, která by měla začít 
v  prosinci. Odstranění nevyhovujícího stavu rozvodů v  budově 
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na první louku. Při výjezdu z trailu buďte 
opatrní, sjíždíte na frekventovanou cestu. 
K okruhům číslo 2 a 3 se dostanete 
asfaltovou  cestou, která se odděluje  
z údolí do kopce za bývalou restaurací  
U Raka (dnes Pilgrim). Kus před 
hájenkou se rozhodnete, zda vyrazíte 
doleva na okruh č. 2, nebo vyzkoušíte 
okruh č.3 vpravo.
 
Na dvojce vás čeká ještě chvilka 
stoupání. Odměnou vám bude trasa 
nejdelší, která měří 14 kilometrů, je 
méně technická a nejvhodnější pro 
děti. Po kličkování, klesání i stoupání se 
dostanete k cíli, a to opět k první louce. 
A opět dávejte pozor, vjíždíte na cestu 
oblíbenou zejména mezi pejskaři, tak 
ať nepřejedete nějakou tlapku. Nebo 
si ještě kousek vyšlápnete po asfaltce 
a vydáte se doprava na okruh číslo 
3. Tato trasa, jež začíná klesáním, je 
vhodná pro zdatnější cyklisty. V první 
části je trať značená červenou barvou 
a končí černou. Po nejnáročnějším 
(nebo také nejzábavnějším, záleží na 
úhlu pohledu), 6,5 kilometru dlouhém 
úseku se vyhoupnete opět na asfaltové 
cestě nad restaurací Pilgrim. Dávejte 
při výjezdu pozor, ať se nesrazíte  
s projíždějícím autem či jiným cyklistou, 
který si to peláší seshora.

Všechny stezky jsou v různých úsecích 
značeny informativními cedulkami. 
Např. zvýšená opatrnost, křížení cest, 
možnost srážky s autem a tak podobně. 
Dbejte tedy těchto upozornění. Když 
se po asfaltové cestě vrátíte dolů  
a u Pilgrimu se dáte doprava, zakrátko 

se dostanete na konec první louky. 
Toto místo spojuje všechny trasy,  
a proto je zde plánovaná základna. 
Na jaře 2020 plánujeme otevření 
ZÁKLADNY V MARIÁNSKÉM ÚDOLÍ. 
Cyklisté zde naleznou půjčovnu 
kol, servis, obchůdek s infocentrem  
a občerstvení. Základna byla v plánu 
mnohem dříve, avšak stále čekáme na 
všechna povolení k výstavbě. Zásadní 
byla změna územního plánu. Jsme ale 
trpěliví a věříme, že na jaře 2020 vám 
základna otevře své dveře. Srdečně 
zveme i procházející pěší na osvěžující 
nápoj či něco dobrého k zakousnutí“, 
informuje Veronika Tušková.
 
V plánu je také cyklokroužek pro 
děti od 6 let. Děti se v něm naučí, 
jak ovládat své kolo a pohybovat se 
s ním v terénu. Takový cyklokroužek 
úspěšně funguje už druhým rokem 

při základně v Jedovnicích. Líšeňské 
singletraily  se  jeví  jako  ráj  na  Zemi  
a štěstí pro všechny. Bohužel tomu 
tak  ale  není.  Traily  v  Líšni  mají   
i nepřátele. V červenci 2018 neznámý 
pachatel na jednu ze stezek nastražil 
past v podobě hromady kamení, a to 
těsně za zatáčkou. Jeden z jezdců, který 
trasu brázdí pravidelně, utrpěl vážné 
zranění. Na přelomu března a dubna 
tohoto roku se opět našel záškodník, 
který vynaložil ještě větší úsilí a do země 
nastražil pasti v podobě kovových trnů. 
Tentokrát tuto skutečnost projíždějící 
cyklista nahlásil policii. Policisté však 
nakonec případ kvůli nedostatku 
důkazů odložili. „Nepodařilo se zjistit, 
kdo tam hroty umístil a proč, zda  
v tom byl úmysl”, uvádí zpravodajský 
portál www.idnes.cz z  10. dubna 2019. 

HLAVNÍ TÉMA NÁZORY Z RADNICE

„Jsem z Líšně a jezdím tady často. 
Kombinuji cesty kolem rybníků i traily. 
Na trailech si ale nejvíc vyčistím hlavu, 
protože nemám strach, že mě někdo 
skočí do cesty, nebo se zamotám do 
vodítka nějakého psa. Jezdím tady  
i s pětitiletým klukem. Představa, že se 
za zatáčkou vrhne do hromady kamení, 
mě k smrti děsí. Kuba je malý kluk,  
a když si to nemocnicí odskákal 
dospělý chlap, který už má něco 
naježděno, nechci ani domyslet, co 
by mohlo čekat našeho Kubu“ říká 
maminka Verča (36). Při pravidelných 
údržbách trať kontrolujeme. Doufáme, 
že podobné situace se už nebudou 
opakovat. Dotyčný (či dotyční) by si 
měl uvědomit, že tím ohrožuje zdraví  
a životy ostatních,“ dodává paní Tušková.
 
Další, kteří z trailů nejsou nadšení, 
jsou myslivci. Stěžují si na hlučnost 
cyklistů. Zástupci spolku s nimi jednali 
a společně nalezli kompromisní 
řešení spočívající  ve zkrácení doby, po 
kterou jsou traily otevřeny. Z důvodu 
vyloučení rušení zvěře při pastvě  
a minimalizace rizik z výkonu práva 
myslivosti jsou stezky otevřeny 
následovně:

 ▶ prosinec - únor -  
STEZKY UZAVŘENY!!!

 ▶ březen, duben, září - listopad -  
9:00–17:00

 ▶ květen - srpen - 8:00–19:00
 
A co by Veronika Tušková ráda 
vzkázala bikerům líšeňských 
singletrailů? „Aby se jim u nás líbilo 
a zároveň bych je chtěla poprosit, 
aby dodržovali provozní řád, byli vůči  
sobě ohleduplní a také aby nám 
třeba formou členství či jinak přispěli 
na pravidelnou údržbu, neboť stezky 
nejsou nijak zpoplatněny. Děkuji.“�
   Martina Rychtářová

RADOST  
PRO TERÉNNÍ 
CYKLISTY V LÍŠNI

MĚNÍME LÍŠEŇ –  
KLÍČEM JE DIALOG,  
ANEB HLEDÁME JMÉNO

ŠKOLNÍ ROK V PLNÉM 
PROUDU

KONTEJNERY NA BIOODPAD V ŘÍJNU A LISTOPADU

V sousedství školy Masarova leží ladem pozemek, který 
přes určité snahy jej vylepšit, zůstal do dnešních dnů 
opomenut. Je na čase to změnit. Považuji za nezbytné 
znát Váš názor na budoucnost této pustiny. 

Stejně jako jsme po rozsáhlých debatách s místními zahájili 
revi-talizaci parku Trnkova, v níž budeme pokračovat na jaře 
odstraněním škaredých kontejnerů u parku (nahradíme je 
elegantními pod-zemními kontejnery, jež jsme na základě 
požadavků občanů vybrali trojnásobně větší), tak s Vámi 
chci prodiskutovat budoucí podobu tohoto místa. Sed ut 
perspiciatis  unde  omnis  iste  natus  error  sit  voluptatem  
accusantium doloremque laudantium, totam rem aperiam, 
eaque ipsa quae ab illo inventore veritatis et quasi architecto 

Vážení občané, školní rok je v plném proudu. Ti z Vás, 
kteří mají děti školou (nebo školkou) povinné, většinou 
ví, co se děje, a že toho není málo. Náš cíl – vytvořit 
dětem i pedagogům co nejlepší podmínky – se daří 
naplňovat. Zde je pár příkladů. 

Úspěšně dopadla rekonstrukce svítidel a podlah obou 
tělocvičen ve škole Holzova. Určitě ji kromě žáků oceňují 
i sportovní kluby, které tělocvičny využívají v  odpoledních 
hodinách. Rekonstrukce ZŠ Horníkova, kterou zajišťuje MMB, 
pokračuje neustále za provozu školy, postupně jsou jednotlivé 
úseky dokončovány. Na konci prázdnin byla předána 
opravená místnost kuchyně, škola od nás dostala příspěvek 
na modernizaci gastro zařízení. Pro venkovní prostor nyní 
zpracová-váme projekt na workoutové hřiště, které budeme 
realizovat na začátku příštího roku. V ZŠ Novolíšeňská proběhla 

Vážení spoluobčané, milí Líšňáci, začátkem června jsme 
vám nabídli speciální svoz bioodpadu a přistavili velké 
modré kontejnery firmy FCC Environment na několik 
míst. Zájem byl velký, proto jsme objednali kontejnery 
proto jsme objednali kontejnery proto jsme objednali 
kontejnery v dalších dvou termínech: 18.–21. října  
a 22.–25. listopadu 2019. Kontejnery budou přistaveny vždy od 
pondělí do pátku na třech místech:

 ▶ roh ulic Kubelíkova a Samoty (u Broďáku)
 ▶ roh ulic Ondráčkova a Zlámanky (u bývalých jatek)
 ▶ roh ulic Klicperova a Bodlákova (odstavná plocha)

Připomínám, že do kontejnerů je možné ukládat pouze rostlinný 
odpad ze zahrady, zbytky jídel, ovoce, zeleniny, slupky i výkaly 
drobných domácích zvířat. Naopak se do kontejneru nesmí 
vkládat maso, kosti, uhynulá zvířata, olej a obaly z potravin, 

beatae vitae dicta sunt explicabo. Nemo enim ipsam 
voluptatem quia voluptas s. Lorem ipsum dolor sit amet, 
consectetur adipiscing elit, sed do eiusmod tempor incididunt 
ut labore et dolore magna aliqua. Ut enim ad minim veniam, 
quis nostrud exercitation ullamco laboris nisi ut aliquip ex ea 
commodo consequat. Duis aute irure dolor in reprehenderit 
in voluptate velit esse cillum dolore eu fugiat nulla pariatur. 
Excepteur sint occaecat cupidatat non proident, sunt in culpa 
qui officia deserunt mollit anim id est laborum. 

Tato všemi opuštěná lokalita u ZŠ Masarova doposud nemá ani 
jméno. V souladu s územním plánem je většina lokality určena  
k výsadbě zeleně. Spolu s Vámi bych chtěl pro budoucí park 
nalézt nové jméno i jeho finální tvář.

Za účasti odborníků na zahradní 
architekturu si spolu můžeme povídat 
o budoucnosti lokality v sále líšeňském 
radnice 11. 11. 2019 v 17 hod. 
   Břetislav Štefan – starosta

stejně jako žádný jiný typ odpadu. Pouze takový bioodpad je 
možné kompostovat a dále ekologicky využít. Také upozorňuji, 
že během celého roku je možné bioodpad odvážet do sběrných 

Do kontejnerů je možné ukládat  
pouze rostlinný odpad ze zahrady, 
zbytky jídel, ovoce, zeleniny

Zajimavá informace  
z článku k vypíchnutí

dvorů na ulicích J. Faimonové a Líšeňské. Rostlinný odpad ze 
zahrad lze rovněž pálit, a to až do konce listopadu, ovšem pouze 
v úterky, čtvrtky a soboty od 9 do 18 hodin. 
Nicméně třídění bioodpadu je k přírodě  
i k našemu životnímu prostředí šetrnější,  
a proto budu rád, když nabízené možnosti 
využijete.
   Martin Příborský – II. místostarosta

obnova povrchu tartanové běžecké dráhy, kterou tato, 
nejen sportovně založená škola, intenzivně využívá. Výměna 
střešní krytiny MŠ a ZUŠ na ulici Trnkova pokračuje podle 
harmonogramu a i přes spoustu deštivých dní se stavební firmě 
podařilo zabezpečovat stavbu tak, že do objektu nezateklo. 
Střecha by se v polovině měsíce měla lesknout v plné kráse.  
V MŠ Hochmanova je dokončena nová pergola, v MŠ Neklež 
budou děti užívat nové hřiště s 3D prvky…, a tak bych mohla 
s výčtem těch drobnějších akcí pokračovat. 

Co chystám do budoucna? V současné době intenzivně 
jednám s  investičním odborem MMB o změně investiční 
akce s názvem Modernizace MŠ Michalova na akci Přístavba 
a modernizace MŠ Michalova. Nestaráme se ale pouze 
o školy a školky, další výzvou bude  
2. etapa modernizace polikliniky, která bude 
probíhat v  příštím roce. Přeji Vám všem 
klidný a slunečný podzim.
   Ing. arch. Iva Kremitovská  
      I. místostarostka

aktuality ii. místostarosty

život na radnici covid 19 nezastavil…

(pokračování na str. 5)

Vážení spoluobčané, milí Líšňáci, žijeme v nepředvídatelné do-
bě ovlivněné pandemií a vládními opatřeními měnícími naše 
každodenní návyky a omezujícími náš vzájemný kontakt. Trpí-
me tím my všichni a nejvíce ti, kteří jsou na setkávání lidí i pro-
fesně závislí, poskytovatelé služeb, sektor kultury a další. Mu-
síme to chvíli vydržet, než naše zdravotnictví situaci vyřeší, 
protože zdraví je to nejcennější. Vzájemně se podpoříme a kri-
zi překonáme. 

I když však nemůžeme spoustu věcí dělat a nevíme, jak dlouho 
budeme omezeni, neznamená to, že budeme jen sedět s rukama 
v klíně a čekat. Pro uchování tradic, morálky i optimismu budeme 
připravovat některé akce, i když se nakonec pravděpodobně ne-
budou moci konat za účasti lidí. Loni jsme například zahájili tradici 
slavnostního rozsvícení vánočního stromu na nám. Karla IV. Le-
tos v  tom budeme pokračovat a strom slavnostně rozsvítíme 
v předvečer první adventní neděle, v sobotu 28. 11. v 17.30. Pokud 
budou platit vládní omezení, žádné shromáždění se pochopitelně 
neuskuteční, ale rozsvícení stromu Vám zprostředkujeme alespoň 
online.

Nová hřiště dokončena, zahajujeme Dělňák
V projektech, o kterých jsem psal minule, pokračujeme podle plá-
nu. Byly dokončeny rekonstrukce dětských hřišť na Štefáčkově, 
Strnadově, Zikově a instalován nový houpací kolotoč pod Popelá-
kovou. Na Štefáčkově i Strnadově, kde jsou hřiště pro malé děti,  
si někteří rodiče stěžovali na příliš vysoké schody a málo houpa-
ček. Výška schodů je podle výrobce v  souladu s normou. Hřiště 
jsou totiž určena pro děti od 3 let. Zvýšíme tedy alespoň terén, aby 

první schod byl nižší. Co se týká houpaček, ze 
zkušenosti s  vlastními dětmi vím, že těch není 
nikdy dost. Rozhodli jsme se tedy vyjít vstříc 
těmto požadavkům a houpačky doplníme, aby 
byly na obou hřištích alespoň dvě.

Podepsali jsme smlouvu se stavební firmou, která podala nejnižší 
nabídku, a zahajujeme rekonstrukci zahrady Dělňáku opravou 
obvodové zídky a plotu. Následovat budou další stavební úpravy 
v zahradě a na jaře nové hřiště a úprava zeleně.

Navýšení počtu strážníků
V oblasti bezpečnosti jsme dosáhli dohody s Městskou policií, kte-
rá navýšila počet územářů v Líšni na čtyři a doplnila jejich stavy. 
Jak jsme tedy v září měli fakticky pouze dva územáře, od října má-
me čtyři. To však pochopitelně nejsou všichni strážníci sloužící 
v Líšni – jsou zde ještě motorizované jednotky, které se pohybují 
v celém revíru, a celoměstské jednotky. Územáři by se však měli ve 
svém okrsku pohybovat nejvíce, znát ho a řešit místní problémy. 
Jejich kontakty najdete na webu Městské policie.

Další připravované projekty –
kamery a fotovoltaika
Chtěl bych Vás také informovat o průběhu projektu moderního 
kamerového systému pro Líšeň. Letos se nám podařilo získat pe-
níze z městského rozpočtu, aby mohl být zpracován projekt pro 
stavební povolení. Projekt by měl být dokončen nejpozději do kon-
ce roku. A pokud se podaří získat peníze na realizaci, mohli by-
chom začít stavět příští rok. Jedná se o menší zdržení oproti počá-
tečním představám. Nicméně v této době omezení a škrtů, kdy se 
zastavuje mnoho projektů, by to byl i tak úspěch.

Na radnici mám na starosti také péči o životní prostředí a témata 
spojená s  ekologií považuji za velmi důležitá. Proto jsem přišel 
s plánem vybavení veřejných budov ve správě městské části vlast-
ní výrobnou energie z  obnovitelných zdrojů, fotovoltaickými 
elektrárnami na střechách. Výroba elektrické energie pro vlastní 
spotřebu je totiž nejen ekologická, ale také ekonomická – je možné 
ušetřit podstatnou část nákladů na elektřinu, které můžeme ná-
sledně použít jinde. Na fotovoltaiku je navíc možné využít evrop-
ské dotace, které sice přípravu projektů trochu komplikují, ale na 
druhou stranu umožní ušetřit další peníze a zkrátit návratnost in-
vestice do ní. Koaliční partneři s tím souhlasili, a tak nyní zpracová-
váme všechny podklady pro žádost o dotaci u čtyř obecních bu-
dov a doufám, že příští rok bychom mohli tyto projekty realizovat.
l Martin Příborský, II. místostarosta
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Elektromobilita a využívání obnovitelných zdrojů se stává sou-
částí naší každodennosti. Líšeň se bude aktivně na tomto tren-
du podílet. Už letos tak na našem území vznikne síť nabíjecích 
stanic pro kola. Tím smažeme handicap z toho, že v Líšni a do 
Líšně je všude do kopce. 

V druhém kroku, ve spolupráci s Teplárnami Brno a.s., rozmístíme 
nabíječky na elektromobily a dále zvažujeme umístění rychlona-
bíjecí stanice s výkonem 160 KW u líšeňské radnice. Třetím kro-
kem je příprava projektů na umístění fotovoltaiky na veřejné bu-
dovy. Dále tak budeme usilovat o snížení energetické závislosti na 
fosilních palivech.

V  letošním roce jsme zareagovali na podnět pořízení nabíjecích 
stanic na elektrokola, který přišel od Líšeňského obchodního 
centra. Byl to prvotní impulz a na jeho základě jsme rozmístili prv-
ní čtyři nabíjecí stanice na kola v Líšni. Místa jsme vybírali podle 
toho, kde je předpoklad, že se lidé zdrží a zároveň mohou své elek-
trokolo mít takříkajíc stále na očích a tím pádem pod kontrolou 
před krádeží. Zvažovali jsme také současné i v budoucnu zamýšle-
né cyklistické trasy.

První nabíjecí stanice budou umístěny u České televize, v pasáži 
Obchodního centra Havana, u Líšeňské radnice a v Mariánském 
údolí u Kadlcova mlýna. Každé jednotlivé umístění má určitá spe-
cifika, a tak rada městské části schválila čtyři samostatné smlouvy. 
Ve dvou případech jsou stanice umístěny na městských pozem-
cích s finanční podporou Líšeňského obchodního centra a restau-
race Potrefená husa, v jejichž bezprostřední blízkosti budou nabí-
jecí stanice umístěny. Česká televize poskytla připojení a pozemky 

Opravená střecha je nově osazena bezpečnostními prvky,
výlezem i větracími hlavicemi

k  umístění další nabíjecí stanice, kterou pořídí a bude vlastnit 
Líšeň. V  Mariánském údolí městská část nevlastní téměř žádné 
pozemky, proto jsme museli najít jiné vhodné řešení. Domluvili 
jsme se s majitelem Kadlcova mlýna a podpořili jsme vybudování 
stanice účelovým finančním darem ve výši 20 tis. Kč. 
Využívání cyklodopravy je ve městě a pro město výhodné v mno-
ha ohledech a přídavný elektromotor dává zapomenout, že do 
Líšně se jede do pořádného kopce. Věřím, že s pomocí sítě nabíje-
cích stanic podpoříme i větší rozmach cyklistiky. 
l Břetislav Štefan, Váš starosta 

postavené v období mezi dvěma světovými válkami doplní zabez-
pečovací systém a úprava sociálního zařízení.

Zimní měsíce prověří, zda oprava střechy ZŠ Holzova, při které by-
ly odstraněny konstrukční a technologické chyby, zlepší pohodu 
v  podkrovních učebnách. Účinnější tepelná izolace a odvětrání 
podstřešního prostoru by měly i snížit náklady na vytápění. 

V zimě začneme s další etapou modernizace polikliniky, v součas-
né době probíhají jednání s lékaři a úprava projektové dokumen-
tace.

Závěrem bych Vám chtěla popřát především pevné zdraví .
l Iva Kremitovská, místostarostka

podpora elektromobility v líšni

Plechová krytina ZŠ Holzova po vichřici odlétla na fotbalový 
stadion SK Líšeň

Střecha před opravou

Městská část Brno-Líšeň hledá pracovníky domovnictví 
a zimní údržby chodníků. Nabízíme odměnu 125 Kč na 
hodinu + měsíční příplatek 500 Kč za držení sněhové po-
hotovosti.

Kontakt: Králíková, tel.: 544 134 261, 775 711 172,
e-mail: kralikova@brno-lisen.cz.
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Zastupitelská demokracie funguje tak, že si občané zvolí svoje za-
stupitele a ti za ně rozhodují. Neznamená to ale, že od té chvíle by 
lidi do dění ve své městské části nemohli mluvit. Naopak, jejich 
názor je pořád zásadní a zastupitele si vybrali jenom z praktických 
důvodů: aby nemuseli dění sledovat do podrobností, když na to 
nemají čas a chuť. Čím víc občanů ten čas a chuť má, tím jsou ná-
zory pestřejší, rozhodování kvalitnější a život v obci lepší. Na tom je 
založená celá myšlenka Sousedů – aktivní lidé spolu mluví a snaží 
se zlepšovat okolí. A nepochybuju, že velká část kolegů zastupitelů 
to vidí stejně a účast občanů na zastupitelstvu vítají. Jenže tech-
nicky to není tak snadné. Veřejnost může na zastupitelstvu přiná-
šet svoje nápady a klást otázky v bodu Diskuze. Ten bývá pravidel-
ně zařazovaný na konec programu – a už jsme měli i šestihodinová 
zasedání. Chtít po lidech, aby vyseděli šest hodin schůze, aby se 
mohli na něco zeptat, je nesmyslné a nedůstojné. A málokdo to 
vydrží.

Jako Sousedé jsme několikrát navrhovali jednoduché opatření, 
které funguje v jiných městských částech nebo na Zastupitelstvu 
města Brna: diskuze je v programu stanovená na pevný čas po za-
čátku zasedání, lidi o tom dlouhodobě vědí a kdykoliv přijdou, ma-

jí jistotu, že jejich hlas zazní. Tenhle návrh přes koaliční zastupitele 
neprošel; prý není takové pravidlo potřeba a máme gentleman-
skou dohodu, že když veřejnost přijde, posuneme diskuzi na za- 
čátek.

Na zářijové zastupitelstvo občané zase přišli. Navrhli jsme, aby se 
bod diskuze posunul na začátek, gentlemanská dohoda zůstala 
někde ležet a koaliční zastupitelé to hlasováním zamítli. Občané si 
vyseděli dvě hodiny schůze, aby mohli položit jednoduchý dotaz. 
A měli štěstí, že to nebylo třeba pět hodin. 

Pan starosta argumentuje, že tak funguje demokracie. Jenomže 
demokracie není, když díky hlasům lidí získáte většinu a potom ty 
lidi demokraticky vypnete. Demokracie je trpělivá diskuze s obča-
ny, pro které jsme se zavázali pracovat.

Milí Líšňáci a Líšňačky, choďte za námi na zasedání zastupitelstva, 
noste nápady, diskutujte a nenechte se odbýt. Aspoň některé 
z nás váš názor pořád zajímá.
l Dalibor Levíček, zastupitel za Sousedy z Líšně 
l info@sousedezlisne.cz

choĎte za námi na zastupitelstvo
a nenechte se odbýt

Prode j  nápo jù  „U pavouka“
Velký výběr alko a nealko nápojů. Stáčená vína, značková a ročníková.

Na objednávku sudové pivo od 10 litrů.
Zaveden prodej pivních speciálů a Pivrncovy kosmetiky.
Trnkova 15, Stará Líšeň, tel.: 605 251 927 v otevírací době

Po–Pá 14–20 hod., So 9–12 a 14–20 hod. Od 1. 1. 2016: Ne – zavřeno.

tel.: 
544  210 118

mobil:
603 486 467

info@lekhornik.cz
otevírací doba:

Po– Čt 7–18, Pá 7–15

LÉKÁRNA POD KLAJDOVKOU
V nabídce ochranné roušky, respirátory

a desinfekce. Po domluvì možnost 
dovozu inkontinenèních pomùcek.

Rýma a kašel nemá šanci:
Olynth HA – 89 Kè, Otrivin Menthol – 99 Kè,

Robitussin sirup – od 115 Kè, ACC Long – 119 Kè.

Inzerci do Líšeňských novin přijímá:

Tiskárna SETTRONIC, Bubeníčkova 30, Brno
tel.: 548 538 528, 603 588 964

e-mail: info@settronic.cz
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zš masarova
Branný den na ZŠ Masarova
Žáci druhého stupně naší školy absolvovali ve dnech 29. 9. až 2. 10. 
2020 branné cvičení pod záštitou organizace Presafe. Posláním 
této neziskové organizace je podpora preventivně bezpečnost-
ních činností. Lektoři organizace Presafe jsou odborníky nejen 
v oblasti bezpečnosti, ale mají i dlouhodobou praxi v pořádání kur-
zů a přednášek. Disponují odpovídajícím vysokoškolským vzdělá-
ním a jsou absolventy dalších specializovaných kurzů. 

Každý den branného cvičení byl program přizpůsoben vybrané-
mu ročníku II. stupně. Při zahájení byli žáci rozděleni do čtyř skupin 
– týmů. V těch následně navštěvovali předem připravená stano- 
viště, na kterých si mohli vyzkoušet dovednosti související s po-
skytováním první pomoci a sebeobranou. Seznámili se s evakuač-
ními postupy a technikami důležitými pro řešení mimořádných 
událostí. Dozvěděli se základní informace o Armádě ČR, její roli 
a funkci ve společnosti, a také si vyzkoušeli střelbu ze vzduchovky. 
Na závěr dne byl pro žáky připraven krátký test, který sloužil 
k ukotvení získaných dovedností a znalostí. Dětem se branný den 
velice líbil. Určitě ho v příštích letech zopakujeme. 
l Mgr. Vojtěch Jelínek, Mgr. Dominik Pavlů

Akce v Salesku
S novým školním rokem jsme od 14. září otevřeli kroužky a aktivity 
pro děti, mládež a rodiny. S návratem druhé vlny pandemie Koro-
naviru jsme byli nuceni nařízením Krajské hygienické stanice v Br-
ně od pondělí 5. října zavřít Salesko pro osobní přítomnost dětí, 
žáků a studentů a jiných účastníků našich programů. Spolu pak 
s dalšími nařízeními Vlády ČR jsme museli omezit zcela pronájmy 
ve vnitřních prostorách a účast na bohoslužbách až na 6 osob. Po 
zkušenostech z  předchozího školního roku jsme začali vytvářet 
různá inspirativní videa a podněty pro jednotlivé kroužky, aby-
chom udrželi děti v kontaktu a pomohli jim smysluplně využít ten-
to čas. Naší snahou je, aby přes všechna omezení při dodržení 
všech hygienických požadavků co nejvíce programů a nabídek dál 
pokračovalo. V tomto omezeném období se snažíme upravit pro-

story Saleska, aby ještě lépe fungovali (opravy, úklidy, malování…). 
Děkujeme všem za podporu.
l Petr Matula SDB, ředitel Saleska

26.–27. 11. Výroba adventních věnců pro veřejnost
V dopoledních hodinách čtvrtek 10.00–11.00, 11.00–12.00, 16.00–
17.00, 17.00–18.00, 18.00–19.00, pátek 10.00–11.00, 11.00–12.00, 
18.00–19.00, 19.00–20.00. Na každý čas je omezený počet míst (10), 
je nutné se přihlásit on-line na  www.salesko.cz. Ani letos nepřijde-
te o naši tradiční akci – Výrobu adventních věnců. Pokud to situace 
dovolí a otevřou nám středisko bude akce probíhat ve vnitřních 
prostorách v kulaťounu pokud nikoli bude akce ve venkovních pro-
storách. Cena 100 Kč (v ceně korpus 22 cm, drátky, větve). Na mís-
tě lze přikoupit za drobný příplatek zdobení. S sebou: zahradnické 
nůžky, bodce na svíčky, svíčky.

Zahájení provozu kluziště se blíží 
V Salesku začínáme připravovat kluziště na zimní sezonu. S provo-
zem bychom chtěli začít na začátku prosince. Aktuální informace 
o zahájení provozu sledujte na webu nebo informačních cedulích 
na Salesku. 



8 ZPRAVODAJ MĚSTSKÉ ČÁSTI BRNO-LÍŠEŇ LISTOPAD 2020 9

ŠKOLSTVÍ	 NÁZORY	OBČANŮ	 LÍŠEŇSKÉ NOVINY

zš novolíšeňská
Prvňáčci na stromě 
Co se stane, když veverka zapomene na ukrytý oříšek? Jaká zvířát-
ka žijí na stromě? Co všechno se musí stát, aby vyrostl dub? Jak 
vypadají veverčí závody? Kde se u naší školy ukrývají pidimužíci? 
Kdo musel zachránit veverku, která se bála výšek?   Na všechny 
tyto otázky by vám dokázali odpovědět naši prvňáčci. Ti se totiž se 
svými třídními učitelkami a školní psycholožkou vydali za dobro-
družstvím do lanového centra Proud na adaptační kurz s příznač-
ným názvem Na stromě.

Během dvou společných dní jsme se seznamovali nejen s úkoly, 
které si pro nás veverka připravila, ale také mezi sebou navzájem. 
Vyzkoušeli jsme si, jak je důležité spolupracovat a navzájem si po-
máhat. Díky sdílení našich zážitků jsme vytvořili obraz, který dě-
tem zůstane jako vzpomínka na jejich první společné strávené 
chvíle.
l Iveta Rebrová, školní psycholožka 

zš holzova
Projekt Erasmus+ – tradiční venkovní hry
Jak často v dnešní době vidíme na ulici děti, jak si hrají? Stává se to 
málokdy, děti bohužel tráví mnoho času hraním počítačových her. 
Aby poznaly, že volné chvíle se dají trávit i jiným způsobem, zapo-
jila se ZŠ Holzova do programu Erasmus+, jehož obecným cílem je 
zejména podpora mládeže, vzdělání a sportu. 

V projektu s názvem Tradiční venkovní hry naše škola spolupracu-
je s partnerskými školami z Turecka, Itálie a Portugalska. Projekt je 
určen pro děti od 10 do 13 let a neměl by dětem přinést pouze zá-
bavu, ale rozvíjet také jejich fyzické schopnosti, sociální vztahy, 
hodnoty a řadu dovedností. Projekt zahrnuje rovněž výjezdy žáků 
z partnerských škol, a proto povede ke zlepšení komunikačních 
dovedností v angličtině a k poznání jiných kultur. 

V současné době děti pracují na vytvoření loga projektu, následo-
vat bude příprava herních koutků a organizace dnů her pro veřej-
nost. K rozvoji praktických počítačových dovedností dětí přispěje 
tvorba letáků o cílech projektu, sepsání Knihy aktivit, natočení pří-
spěvku na YouTube s videi z uskutečněných akcí a spolupráce na 
projektové webové stránce. Přestože je řada aktivit kvůli epidemii 
koronaviru posunuta na začátek roku 2021, věříme, že se nám po-
daří uskutečnit všechny části projektu a děti neztratí příležitost 
k získání mnoha nových dovedností a zážitků.

Školní klub v novém
Když nastanou chladné dny, děti začnou přemýšlet o tom, kde 
strávit před odpoledním vyučováním volnou hodinu. Mohou jít 
ven, nebo si chvíli odpočinout v prostorách školního klubu.  V září 
žáky přivítala nová tvář klubu, kterou jí dali členové žákovské rady 
za pomoci svých učitelů.

Suterénní místnost si žádala opravu a nové vybavení již delší dobu. 
Žákovská rada si v rámci projektu naplánovala místo zútulnit a vy-
bavit novým nábytkem a herními prvky. Přestože plán na jaře 
zkomplikovala celostátní karanténa, podařilo se prostor vymalo-
vat, zdi oživit rostlinnými motivy, položit nový koberec, postupně 
zrenovovat starý nábytek, vyrobit šachový stolek, natřít radiátory 
a pořídit například sedačku, plyšové míče a pohodlné polštáře. 

Přestože většina žáků neměla dosud žádnou zkušenost s renovací 
nábytku a s dalšími činnostmi, které si rekonstrukce vyžádala, 
všichni pracovali s  nadšením. Důležitým faktem je pro ně jistě 
i poznání, že ze starých věcí lze vykouzlit krásné funkční kousky. 
Prostor je motivací i do budoucna. V současné době dívky 8. tříd 
využijí hodiny pracovních činností pro ušití dalších polštářů. Chvíle 
strávené v novém klubu budou pro děti jistě příjemné a inspirující. 
Těšíme se, že k  současnému vybavení postupně přibyde i řada 
vlastnoručně vyrobených dekorací.
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V  roce 2018 byl otevřen líšeňský park Rokle zbudovaný jako 
projekt Statutárního města Brna. Na jeho realizaci byla městu 
proplacena dotace z Regionálního operačního programu Jiho-
východ v celkové výši 5.911.628 Kč. Celková hodnota projektu 
byla 8.444.239 Kč (zbývající částku veřejných finančních pro-
středků doplatilo město ze svého rozpočtu). 

Výsledná podoba Rokle je uniformní v podstatě holý park s úhled-
ně upravenou trávou. Jelikož Rokle je vystavena intenzivnímu slu-
nečnímu svitu a nemá zdroj vody, objevují se v  půdě praskliny 
a hrozí sesuv – to prověřilo loňské sucho, neboť zde chybí stromy 
a keře, které by vytvářely přirozený stín a zpevňovaly povrch. 

Osvětlení – s proklamovanou protivandalskou úpravou, která se 
projevila i v  jeho ceně – nápor vandalů opakovaně nevydrželo 
a podél cesty se už delší dobu válí jeho trosky. Intenzita osvětlení 
je navíc nízká, takže je lepší po setmění se Rokli vyhnout. Stavby 
v podobě např. griloviště či altánku jsou chatrné, a tak je pomalu 
začíná prověřovat zub času. 

Přesto má tento prostor pro sídliště svou důležitost, neboť mu 
dlouhou dobu park chyběl. Prostor občany Líšně však zajímá jen 
do té míry, v níž jím mohou projít, vyvenčit své psy či dát si v míst-
ním občerstvení pivo. Je chvályhodné, že vedení městské části 
nad tímto prostorem přemýšlelo, ale chybí zde vazba občanů 
k samotnému parku. Z veřejných finančních prostředků tak bylo 
investováno několik milionů na park, který prostě jen je a vložená 
investice se rychle znehodnocuje s ohledem na výše popsané pro-
blémy. 

Jak tedy provést úpravu veřejného prostoru sousedským způso-
bem? Inspiraci nabízí Jedlý park v prostoru mezi ZŠ Masarova 
a tramvajovou smyčkou na Novolíšeňské, který vzniká od roku 
2014 z iniciativy místních občanů, kteří původně zarostlý, zaneřá-
děný a bezdomovci obsazený prostor vyklidili, vyčistili a vzájem-
nou spoluprací bez potřeby dotací zútulnili, obohatili o ovocné 

stromy a pohodlné ohniště a udržují v něm pořádek. Původně zde 
byly i záhonky se zeleninou, vznikající opět z  iniciativy místních 
a bez použití veřejných finančních prostředků. Tento způsob péče 
o veřejný prostor má pro Líšeň velmi důležitý efekt – vzniká z ini- 
ciativy místních, kteří se o prostor starají, navazují mezi sebou so-
ciální kontakty a zapouštějí tak v Líšni – stejně jako jejich stromy 
– kořeny. Prostor, který zúrodňují, je tedy zajímá a starají se o něj. 
A to je ve veřejném zájmu všech občanů Líšně i vedení městské 
části, které podle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, má veřejný zájem podporovat a chránit, stejně tak 
jako se má starat o integraci občanů této městské části. Pokud 
navíc – jako zde – s touto integrací přijdou sami občané, a ještě bez 
požadavku čerpání veřejných finančních prostředků, mělo by je 
v tom vedení městské části podpořit a začít s nimi spolupracovat, 
tak jako to v počátcích Jedlého parku dělalo. Koneckonců jedná se 
o volené zástupce občanů, kteří vůči občanům za vedení městské 
části nesou odpovědnost.

Jedlý park tedy ukazuje, co je ve veřejném zájmu – pokud se lidé 
zapojí do úpravy prostředí, v  němž žijí, přinese to nejen úsporu 
veřejných finančních prostředků, které v podobě dotací jdou z ka-
pes všech daňových poplatníků, ale i efektivně spravovaný veřejný 
prostor, sociální integraci lidí do prostředí, v němž žijí, a jejich zá-
jem na správě věcí veřejných.

V současné době se ze strany vedení městské části objevují myš-
lenky na úpravu tohoto prostoru jako dalšího parku a la Rokle, je-
hož výstavba bude opět financována z kapes voličů = daňových 
poplatníků. Z hlediska veřejného zájmu i efektivity vynaložených 
finančních prostředků by bylo lepší nechat občany starat se o je-
jich veřejný prostor a umožnit tak Líšni mít park, který si tvoří sami 
občané v přátelské spolupráci s jimi zvoleným vedením městské 
části. Je to i způsob motivace voličů k většímu zájmu na správě 
věcí veřejných v prostoru, k němuž je váže institut občanství. 
l Soňa Stará, občanka Líšně 

rokle a Jedlý park aneb veřeJný záJem v líšni

z lavic do lesa
Dne 24. září 2020 v 8.00 hod. se v líšeňské Rokli v prostoru 
hřiště Konrádova konal první ze seriálu žákovských závodů 
v přespolním běhu s názvem „Z lavic do lesa“. 

Záštitu nad závodem převzal Mgr. Břetislav Štefan, starosta Měst-
ské části Brno-Líšeň, tedy starosta téže městské části, která objed-
nala na 24. září 2020 od 8.00 pokládku nové asfaltové vrstvy úče-
lové komunikace světe div se – v líšeňské Rokli v prostoru hřiště 
Konrádova. 

Věřím, že žáci na tento přespolní závod – zpestřený nákladními 
auty plnými asfaltu, pojíždějícím finišerem se dvěma silničními 
válci v zádech – jen tak nezapomenou; organizátoři závodu i sami 
stavební dělníci jistě také ne.

Teď tedy již nezbývá než se vypořádat s názvem přespolního běhu; 
název „Z lavic do lesa“ totiž v dýmu a zápachu z asfaltových výparů 
vyznívá přinejmenším slabomyslně. 

Pro příští ročníky tak lze buď doporučit organizátorům změnit ná-
zev závodu na „Z lavic na staveniště“ a závod současně propagovat 
jako náborovou akci pro zájemce o obor silniční stavitelství, anebo 
doporučit Městské části Brno-Líšeň, aby už konečně začala využí-
vat inteligenční potenciál úředníků ÚMČ a činnost levé ruky koor-
dinovala s činností ruky pravé.
l Tomáš Horký
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Krásné sobotní ráno jakoby vybízelo udělat něco pro sebe i pro 
obec ve které žijeme. Třetí zářijovou sobotu se před líšeňskou 
radnicí sešly na čtyřidesítky lidí, kterým není lhostejné životní 
prostředí a rozhodly se udělat něco pro svou obec. 

Každý z nich dostal od pořadatelů bagetku a vodu, protože sobot-
ní den bude dlouhý a plný práce. Čekal nás totiž nelehký úkol, ukli-
dit Mariánské údolí, Hády a zahrádkářskou kolonii při ul. Zaoralova 
od zbytečného odpadu. Po rozdělení do skupin a společné fotce se 
každá skupinka vydala na místo úklidu. 

První skupinka tvořená především z mladších účastníků místního 
spolku Kamzíci se vydala na Hády. Nejvíce odpadu bylo na parko-
višti a na vyhlídce, kam chodí mnoho lidí. „Nikde jsme však nenašli 
žádný koš,“ řekl jeden z účastníků. Druhá skupinka se vydala do 
Mariánského údolí. Společně vyčistila nejen stezky v okolí Říčky, 
ale i Říčku samotnou. Třetí skupinka se vydala do zahrádkařské 
oblasti při ul. Zaoralova, která pro některé občany slouží jako sběr-
ný dvůr. V  oblasti jsme nalezli 3 skládky, které jsme společnými 
silami uklidili.

Během společného úklidu jsme nasbírali více než 2 tuny všelijaké-
ho odpadu. Chtěl bych proto poděkovat všem, kteří se nebáli udě-
lat něco pro Líšeň. Velké díky patří líšeňskému spolku T.K. Kamzíci 

a Orel Líšeň, se kterými jsem úklid 
pořádal. Společnosti Sako Brno děku-
ji za svoz a likvidaci odpadu. Mrzí mě 
však, že se Městská část Líšeň ani její 
představitelé do úklidu nezapojili. 

Pevně věřím, že Líšeň zůstane ales-
poň chvíli čistá a občané, kteří vozí odpad do přírody se nad sebou 
zamyslí a použijí sběrné dvory, které jsou pro všechny zdarma. 
Těším se na Vás při jarním úklidu v roce 2021.
l Michal Chaloupka, organizátor akce

společně Jsme uklidili líšeň
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SKLIZENO LÍŠEŇ
Po–Pá 8.00–19.00
So 8.00–13.00
      734 752 350

LÍŠEŇSKÉ 
CENTRUM 
OBCHODU 
A SLUŽEB

Masarova 7 a 9 
Brno-Líšeň
628 00
www.lcos.cz

LÉKÁRNA MASAROVA

VYBÍRÁME Z AKČNÍCH CEN

Enterol 10 cps 149,-
Levopront kapky 15 ml 109,-
Hedelix sirup 100 ml 139,-
Bepanthen Sensiderm krém 20 g 149,-
Rennie 48 tbl 119,-
Supradyn CoQ10 Energy 60+30 tbl 399,-
Quixx nosní sprej 30 ml 119,-
NatureVia Vitamin D3-Efekt 90 tbl 139,-
Oscillococcinum 30 dávek 599,-
Ataralgin 50 tbl 169,-
GS Condro Diamant 100+50 tbl 599,-
Voltaren forte gel 100 g 279,-
Panadol suspenze 100 ml 119,-
Panadol Novum 24 tbl 35,-
Valetol 24 tbl 79,-
Olynth nosní sprej 10 ml 79,-
Imazol krémpasta 30 g 119,-
Coldrex 24 tbl 129,-
Femibion 1, 28 tbl 299,-
Vicks Symptomed Forte 10 sáčků 159,-
Nurofen Rapid 400 mg, 20 cps 109,-
Strepfen 24 pastilek 179,-
ACC long 10 šum. tbl 119,-
Ibolex 20 tbl 99,-

PRO DRŽITELE KLIENTSKÉ KARTY  

1+1 ZDRAMA 
Lactobelky Probio 10 g probiotické kapky
Occuswiss 60 cps vitamíny na oči
Ortopedic 60 tbl výživa kloubů
ColaFlex 2 60 cps kolagen pro klouby
GeriaSwiss 100 tbl multivitamíny
Forteglukan ImunSupra 60 tbl imunita

(Platnost nabídky 22.10.–23.11.2020)

PRO DĚTI
Preventan junior 90 tbl 359,-
Rakytníček multivitamínové 
želatinky 50 ks 169,-

Po–Pá  8.00–18.00
So  8.00–12.00  

AKČNÍ
PIZZA

VE VÝDEJNÍM OKÉNKU

CAPRICCIOSA
SLANINOVÁ
PAPRIKÁŠ 

Vážení zákazníci,
z důvodu uzávěrky Líšeňských novin již v polovině října se 
omlouváme za případné změny v listopadové nabídce, kdy musíme 
reagovat na aktuální nařízení vlády ČR. 
Děkujeme za pochopení.

Rezervace na tel.: 725 140 090
nebo na www.ufidela.cz. 
Děkujeme a těšíme se Vás.

 RESTAUR
AC
E 

u 
f
id
e
l
a

SKLIZENO LÍŠEŇ
Po–Pá 8.00–19.00
So 8.00–13.00
      734 752 350

centrum
Drogerie a domácí potřeby

KOLA
ELEKTROKOLA
DOPLŇKY A OBLEČENÍ
STUDIO EGONOMICKÉHO POSEDU

www.bikemax.czLÍŠEN, Masarova 7, tel.: 725 651 003

Svatomartinské víno 
z Vinařství Košut

SVATOMARTINSKÉ 
HODY

můžete se těšit na restovaná 
husí játra na portském víně s 

domácí máslovou brioškou nebo 
husí kaldoun a spoustu dalších 

tradičních specialit…

ROZŠÍŘENÁ NABÍDKA
ČESKÉ KOSMETIKY

na dekorativní a pleťovou kosmetiku Dermacol

AKČNÍ
PIZZA

VE VÝDEJNÍM OKÉNKU

CAPRICCIOSA
SLANINOVÁ
PAPRIKÁŠ 

725 140 090
www.ufidela.cz. 

Děkujeme a těšíme se Vás.

JÍDLAROZVOZ
PO–NE: 9.30–22.00 H
+420 602 374 730

50Sleva %
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kopÍrovÁnÍ • tisk
grafickÉ prÁce

Tiskárna SETTRONIC, Bubeníèkova 30
tel. 548 538 528, 603 588 964, info@settronic.cz

letáky

vizitky

brožury

časopisy

 ELEKTRIKÁŘ: montáž, opravy, revize – vč. so a ne. Tel.: 777 019 667.

 MALBY 14 Kč/m2, nátěry dveří 350 Kč/ks, radiátorů, oken, rýn, střech, 
fasád, ZEDNICKÉ PRÁCE, TAPETOVÁNÍ, Živnostníci pro LÍŠEŇ.
606 469 316, www.maliribrno-hezky.cz, platba hotově = SLEVA 250 Kč!

 Koupím 1+KK/2+KK. SPĚCHÁ. T: 602 886 668.

 REKONSTRUKCE KOUPELEN, JADER, INTERIÉRŮ NA KLÍČ. 
Práce obkladačské, zednické, sádrokarton, instalatérské, malířské. 
Spolehlivost, kvalita. Tel. 777 141 165, 773 518 654.

 Koupím chatu nebo zahr. v okolí Brna. Tel: 725 002 155.

 OPRAVY TELEVIZORŮ, LCD monitorů, Hi-Fi věží a jiné domácí 
elektroniky. Rychle, levně a kdykoliv. Ing. Miloslav Hánečka,
Herbenova 8, Stará Líšeň. Tel.: 544 217 106, mob.: 723 624 643.

 Hledáme větší byt id. na Vinohradech. T: 606 022 012.

 PROVÁDÍME REKONSTRUKCE BYTOVÝCH JADER, KOUPELEN, 
POKLÁDKU VINYLOVÝCH PODLAH. Kuchyňské linky včetně
spotřebičů na míru. Interiérové dveře včetně montáže. Prodej ob- 
kladů, dlažeb a koupelnového vybavení, kuchyňské dřezy, baterie. 
Klona, s.r.o., Koperníkova 3, 615 00 Brno (před OD Kaufl and). 
www.Klonakoupelny.cz, po–pá 9–17. Info: 602 124 031.

 KUCHYŇSKÉ LINKY A VESTAVĚNÉ SKŘÍNĚ, dvířka, skříňky
a pracovní desky na míru. www.vrbakuchyne.cz. Vrba 603 438 707.

 MONTÁŽE A OPRAVY SPOLEČNÝCH A INDIVIDUÁLNÍCH TV 
ANTÉN, SATELITŮ A TV ROZVODŮ, MĚŘENÍ TV, SAT SIGNÁLŮ, 
DODÁVKY NA KLÍČ. Kučka-Menčik, Popelákova 21, Líšeň.
Tel. 602 536 866, 603 443 626, e-mail: frantisek.kucka@volny.cz.

 REKONSTRUKCE BYTOVÝCH JADER, KOUPELEN A TOPENÍ.
Poradenství, návrh, realizace na klíč. Tel.: 513 034 551, mobil:
704 458 187, e-mail: info@tzbcentrum.cz, www.tzbcentrum.cz.

 PEDIKÚRA – Nové, Jírova 10 V SALONU KADEŘNICTVÍ KLOCOVÁ. 
Tel. 702 862 428. Těším se na Vaši návštěvu !!!

 KOUPÍM STARŠÍ RODINNÝ DŮM NEBO I VÍCEBYTOVÝ DŮM určený 
k rekonstrukci. Jsem přímý zájemce. Tel.: 601 270 860.

 NORDIC WALKING 50+ každou středu 9.30–11.00, sraz Fit-angel, 
Kotlanova 3a, hole půjčíme. Rezervace na tel. č. 736 533 289. Naučíte 
se správnou techniku, lekce jsou v pomalejšim tempu.

 Vyměním OB 1+1 v Kohoutovicích, po rekonstrukci, slunný byt
s výtahem. Výměna za větší. Tel. 777 887 270.

ODVĚTRÁVACÍ ŠACHTY BEZ 
BAKTERIÍ A PLÍSNÍ

Bydlíte v panelovém 
nebo bytovém domě? 
Cítíte, co vaří nebo kouří váš soused?

Chcete vidět, jak vypadají 
vaše odvětrávací šachty?

Nečištěné odvětrávací šachty obsahují baktérie, plísně, 
choroboplodné zárodky, karcinogeny a podle WHO 
mohou být příčinou astmatu, chronických chřipek, 
srdečních chorob a dalších onemocnění.

milansz@plicedomu.cz | +420 601 153 200

• Čištění odvětrávacích šachet
• Dezinfekce odvětrávacích šachet
•  Opravy poškozených odvětrávacích šachet
• Opravy a instalace střešních ventilátorů
• Instalace sacích hybridních turbín

www.plicedomu.cz

Domácí zabijaèku 13.–14. 11. 2020
poøádá SK Slatina, areál SK Slatina
pivnice na Spartaku (vchod z ul. Tuøanka 1, Brno-Slatina)

pátek 13. 11. od 10.00 do 18.00 hod.
zažijete atmosféru výroby domácí zabijaèky, prodej 

sobota 14. 11. od 8.00 do vyprodání
prodej pochutin ze zabijaèky: tlaèenka, jitrnice, jelita, škvarky, sádlo, ovar,
polévka èerná (do vlastních nádob), uzená slanina, uzený bok,
uzená krkovice, maïarská klobása, šunková klobása, zabijaèkový guláš

Inzerci do Líšeňských novin přijímá:

Tiskárna SETTRONIC, Bubeníčkova 30, Brno
tel.: 548 538 528, 603 588 964, e-mail: info@settronic.cz

PLOŠNÁ INZERCE: 42 Kč/cm2 + 21 % DPH 
(šířka 8,80 cm nebo 18,00 cm, výška dle potřeby do 26,20 cm)
ŘÁDKOVÁ INZERCE: 110 Kč/řádek + 21 % DPH
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Real Inspire s.r.o.
     776 123 887         pavlickova@realinspire.cz WWW.LUCIEPAVLICKOVA.CZ

Lucie Pavlíčková 
realitní makléřka, kterou Vám 

doporučí Vaši přátelé

Profesionální prodej či 
pronájem Vaší nemovitosti 

od A do Z 
s využitím nejmodernějších 

technologií

Naše bydlení 
stojí na pevných 
základech.

UniCredit Bank Expres, 
Pálavské náměstí 4246/5, Brno-Vinohrady
mob.: 602 894 460  |  www.unicreditbank.cz

Informace k úrokové sazbě: Úroková sazba 1,59 % je platná pro fixaci na 5 let, při sjednání pojištění schopnosti splácet a při poskytnutí úvěru ve výši maximálně 80 % hodnoty poskytnutého zajištění.
Reprezentativní příklad: Celková výše úvěru 2 000 000 Kč. Doba trvání úvěru 300 měsíců. Úroková sazba 2,29 % p. a., pevná úroková sazba na 10 let. Výše měsíční splátky 8 763 Kč. Roční procentní sazba nákladů (RPSN) 
2,34 %. Do RPSN jsou započítány jednorázové náklady na poskytnutí úvěru 2 900 Kč, vklad a výmaz zástavního práva v katastru nemovitostí 4 000 Kč a ověření podpisu 30 Kč. Celková splatná částka 2 637 577,71 Kč.
O aktuální nabídce se lze informovat v kterémkoliv obchodním místě UniCredit Bank. Toto sdělení slouží pouze pro informační účely a není návrhem na uzavření smlouvy.

U hypotéka
Půjčte si u nás na koupi nové nemovitosti nebo refinancujte 
svou stávající hypotéku.

Atraktivní úroková sazba.

JIŽ OD
1,59 %

p. a.

01906_UCB_E_Brno_Vinohrady_HYPOTEKA_DVA_A_KRABICE_inz_180x130_V01.indd   1 13.10.20   10:13
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Hlasujte ve velkém finále 
1.–30. 11. 2020

damenavas.brno.cz
brnoid.cz VY rozhodujete

listopadový fotbal
Neděle 1. 11.: ženy A – Bránik (15, UMT).
Sobota 7. 11.: muži A – Prostějov (14).
Neděle 8. 11.: muži B – Boskovice (13).
Sobota 14. 11.: U19 a 17 – Blansko (10.30 a 13),
  U18 a 16 – Sparta Brno (10 a 12.30, Blažovice),
  U13 a 12 – Zlín (10, Podolí).

Náborové akce a péči o nejmladší naděje líšeňského fotbalu vzal 
na svá bedra ředitel klubu David Linger. Letošní nábor pozname-
nala pandemie covidu, přesto však od září začala v Líšni s trénin-
kem nová skupina čtyřletých dětí. 

Jak máte naplněna jednotlivá družstva?
Kromě těch úplných začátečníků, jichž je v každé skupině i více než 
třicet, máme ostatní družstva limitována počtem 25 hráčů, což je 
asi horní hranice toho, aby byly tréninky hodnotné. Ale třeba v ka-
tegorii sedmiletých je třicítka, která je rozdělena do dvou družstev 
hrajících městské soutěže.

Zvýšil se zájem dětí po postupu mužů do II. ligy?
Myslím si, že nějaký vliv postup našich mužů na širší povědomí 
líšeňského fotbalu má. Zatímco dříve k  nám chodili především 
chlapci z Líšně, či Vinohrad nebo Šlapanic, dnes tu máme i děti 
z jiných brněnských čtvrtí.

Jak je zajištěna odborná příprava?
Trenérů je nedostatek. Takže přípravu přebírají otcové, kteří absol-
vují základní školení a získají alespoň trenérskou licenci C. Těch je 
u nejmladších družstev naprostá převaha. Zkoušeli jsme spoluprá-
ci se studenty Fakulty sportovních studií Masarykovy univerzity. 
Ale tato spolupráce není stálá, spíše nahodilá. Zdá se mi, že pro 
studenty není trénování těch nejmladších až tak atraktivní, aby 
zůstali po celou sezónu. 

Jak často chodí nejmladší k tréninkům?
Ti úplně noví předškoláci mají přípravu jedenkrát v týdnu. Předpří-
pravky pak dvakrát týdně, sedmiletí už mají tréninky tři dny v tý- 
dnu.

Kde trénují nejmladší líšeňští fotbalisté?
Těch ploch moc nemáme. Nejmladší tak jsou nejčastěji na umě-
lém trávníku ZŠ Novolíšeňská, zimní příprava je v Orlovně. Pří- 
pravky využívají tréninkového centra mládeže v  Mariánském 

sk líšeň má neJvíce mládeže
údolí, v zimě pak v nafukovací hale, či školních tělocvičnách v Líšni, 
na Vinohradech, Šlapanicích, či Jiříkovicích. Letos jsme začali 
spolupráci se Sokolem Brno I. Partner poskytuje gymnastického 
trenéra pro tělesnou průpravu. Cvičení se uskuteční v hale Sokola 
na Kounicově ulici.

Jaké postavení má mládežnický fotbal Líšně v rámci fotbalové 
asociace?
Když se podíváte na čísla FAČR (Fotbalové asociace České repub-
liky), snadno zjistíte, že jsme v počtech před Spartou, Slavií, či Zbro-
jovkou. Vlastně v republice nemá žádný jiný oddíl tolik dětí a druž-
stev. Především proto, že zmíněné kluby se soustředí výhradně na 
kvalitu. Začínají se staršími dětmi, které přebírají od jiných klubů. 
Navíc u nás se věnujeme i dívkám, které do sedmi let trénují spo-
lečně s chlapci a teprve poté mají vlastní družstvo v kategorii WU9.

Máte nějaké odchovance, kteří prošli od mládeže až po první 
celek?
Asi nejznámějším bude Ruda Čampa, který sice byl na čas ve Zbro-
jovce, ale pak se vrátil a byl kapitánem mužstva hrajícího tehdy 
MSFL. Do MSFL naskočil na čas i Tomáš Šperka. V  současném 
týmu hraje Martin Chládek. Ale našimi odchovanci byli také poz-
dější hráči Zbrojovky – Nosko, Dupal, Král či Pašek, který se po 
působení ve Zbrojovce, Vítkovicích a Prostějově vrátil letos do 
druholigové Líšně.
l Miloslav Vlašic

Město Brno spustilo letos už čtvrtý ročník projektu „Dáme 
na vás“, v rámci kterého mohou Brňané rozhodovat o části 
rozpočtu.

Do takzvaného participativního rozpočtu město vyčlenilo 33 
milionů korun. Letos se do projektu zapojilo 134 nápadů, po-
třebnou podporu získalo 95 z nich. 65 projektů pak splnilo pod-
mínky proveditelnosti a postoupily tak do finálového kola.

Hlasovat pro některý z projektů mohou občané Brna (s trva-
lým bydlištěm v Brně) starší 18 let do konce listopadu elektro-
nicky na damenavas.brno.cz nebo pomocí účtu na brnoid.cz. 
Každý má k dispozici pět kladných a dva záporné hlasy. Jedno-
mu projektu lze dát maximálně dva kladné a jeden záporný 
hlas. Pořadí projektů se určí podle počtu kladných hlasů. S je-
jich realizací se pak začne v příštím roce, město zafinancuje ty 
nejúspěšnější do vyčerpání vyčleněných 33 milionů. Jednotli-
vé projekty mohou získat nanejvýš tři miliony korun, minimál-
ně jich tak město podpoří jedenáct. 

Mezi 65 projekty jsou i dva, které se bezprostředně týkají Líšně. 
Prvním z  nich je možnost vybudování veřejných záchodů 
v Líšni. Projekt zpracoval Michal Chaloupka. Toalety by měly 
vyrůst v prostoru konečné zastávky trolejbusu ve smyčce Jíro-
va. Budou mít oddělené kabiny pro muže a ženy. Samozřej-
mostí bude nájezdová rampa pro vozíčkáře nebo přebalovací 
pult pro miminka. Toalety počítají s  kamerovým systémem, 

dalším zabezpečením bude mechanismus zpřístupnění toalet 
po vhození mince. Toalety budou denně uklízeny. 

Za druhým líšeňským projektem pak stojí Jaromír Neužil. Ten 
by ocenil vznik zastřešené čekárny na konečné autobusů 55 
a N99 v Mariánském údolí. Jeho projekt řeší také nástupní 
ostrůvek pro cestující. Konečnou zastávku v blízkosti oblíbené 
rekreační oblasti využívá mnoho cestujících a v případě špat-
ného počasí se není kam schovat. Konečná autobusu je také 
výchozí stanoviště turistických tras. Realizace by přispěla ke 
zvýšení kvality cestování do této vyhledávané lokality jak v zi-
mě, tak v létě.

Pro oba projekty můžete hlasovat na výše uvedených strán-
kách, kde k nim najdete také další podrobnosti. 
l Jan Spěšný

dáme na vás. hlasuJte pro líšeňské proJekty
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V neděli 13. září uspořádal Tenisový klub Líšeň tenisový turnaj 
pro děti a mládež do 15 roků. Vzhledem k šíření koronaviru byl 
každoroční turnaj tentokrát přesunut z jarního termínu až na 
konec léta. Ve spolupráci s 2 Trenéři s.r.o. přivítali pořadatelé 
na tenisových kurtech Tenis u lomu letos již popáté amatérské 
hráče a hráčky ve dvou kategoriích. 

V areálu tenisových kurtů na ulici Střelnice u Lesního lomu v Líšni 
se utkalo ve dvou věkových kategoriích 5 chlapců a 9 dívek. Za 
krásného slunečného počasí a za přispění pořadatelů z TK Líšeň, 

sezona 2020 tc-mJ líšeň
Letošní sezona je u svého konce. Některé sportovní úspěchy 
našeho oddílu zastínily problémy s  mimosportovním soupe-
řem COVIDEM 19. Náš oddíl se v  rámci možností vyrovnal 
i s touto komplikací a proto můžeme hodnotit letošní sezonu 
i po sportovní stránce.

V kategorii družstev přihlásil náš oddíl šest mládežnických druž-
stev, která si vůbec nevedla špatně. V kategorii staršího žactva se 
nám podařilo postoupit do semifinále, kde ho porážka od družstva 
Žďaru 3:6, odkázala pro boj o třetí místo. V zápase o třetí místo na-
ši porazili družstvo Třebíče 7:2. 

V kategorii mladšího žactva se naše družstvo chtělo pokusit o ma-
lý zázrak a tím by byl postup do první ligy. Los nám nebyl příliš 
nakloněn a do prvního kola nám dal nejtěžšího možného soupeře 
a to družstvo HTK Třebíč na jeho kurtech. Naši se postarali o nej-
větší překvapení soutěže a v sestavě Šrenk, Lipták, Šnorich, Bačík, 
Králová, Skoupá dokázali svého soupeře porazit 5:4 a postoupit do 
semifinále. Naši opět neměli výhodu domácího prostředí a muse-
li opět na Vysočinu a to do Žďáru. Naše vítězství 6:3 znamenalo 
postup do finále soutěže a vytoužený boj o postup do první ligy. 
Naši nastoupili konečně doma proti družstvu Zlína. Zápas se stal 
jednoznačnou záležitostí našeho družstva a vítězství 9:0 zname-
nalo postup. Naše „B“ družstvo mladšího žactva nechtělo zůstat 
pozadu a chtělo navázat na úspěch našich družstev. O postup do 
finále soutěže se naši utkali s Mosilanou Brno, kterou porazili 6:3. 
Finále proti ambicióznímu Blansku se hrálo na jeho kurtech. V dra-
matickém zápase se z vítězství nakonec radovalo naše družstvo, 
které v  sestavě Hanák, Nováček, Mikeš, Slovák, Knotek, Lišková 
a Smejkalová vybojovalo postup do II. třídy. 

Náš oddíl se zapojil i do soutěže 4+0 mladšího žactva, kde si po-
stupně poradil se soupeři ŽLTC Brno, Komín a Čebín. V  sestavě 
Zikmundová, Růžičková, Moravec, Ejemighaye, Lišková Lu, doká-
zal vyhrát svoji skupinu této soutěže. 

Premiéru v letošní sezoně měla i soutěž na středním kurtu, které 
se náš oddíl také zúčastnil. Naši v konkurenci sedmi družstev: ŽLTC 

Brno, TC Brno, Žďár, Dolní Dunajovice, Kroměříž, dokázali celou 
soutěž vyhrát. O tento úspěch se postarala sestava Tylšar, Volf,  
Bendová, Zikmundová, Mikeš M., Höklová, Hamrová. Každoročně 
je naše družstvo účastníkem i kategorie BABY a nejinak tomu by-
lo i v letošním roce. Naše družstvo v sestavě Mikeš M., Lišková Lu., 
Bačíková, Hamrová, Höklová. Naši vyhráli základní skupinu a po-
stoupili do krajského finále, kde obsadili jedenácté místo. 

V kategorii jednotlivců se naši hráči a hráčky naplno účastnili tur-
najů jak v zimní části sezony, tak i v létě. Náš oddíl byl pořadatelem 
19 turnajů v sezoně 2020. Na turnajích si vedli velice dobře Skoupá, 
Králová, Smejkalová, Lišková, Bačík, kteří se dokázali probojovat na 
turnajích do závěrečných kol a připsat si turnajové vítězství ve 
dvouhře nebo ve čtyřhře. Své první zkušenosti na turnajích mlad-
šího žactva sbírali Ivanová, Růžičková, Zikmundová, Mikeš, Knotek, 
Nováček, Hanák, Ejemighaye a Moravec. V kategorii baby se ne-
ztratili Lišková Lu, Bačíková, Zikmundová, Mikeš M., Bendová. 
Hráčka Monika Bačíková našeho oddílu hostující v Prostějově se 
stala s družstvem Prostějova mistryní ČR v kategorii minitenis. 

Hodnocení letošní sezony je velice dobré a budu doufat, že v dal-
ších sezónách nám bude tenis opět přinášet radost a to je to nej-
důležitější. 
l Milan Říha

kteří pomáhali mladým tenistům správně se orientovat v  pravi-
dlech a počítání, byly obě kategorie zdárně odehrány.

Mladší hráči hráli na menším kurtu v jedné skupině každý s kaž-
dým. Po sečtení všech výsledků bylo toto pořadí: 
1. Karolína Trojčáková, ZŠ Holzova
2. Martin Bumbálek, ZŠ Novolíšeňská
3. Michal Studnica, ZŠ Novolíšeňská
Starší hráli na celém kurtu ve dvou skupinách každý s  každým 
a dále podle pořadí ve skupině vyřazovacím způsobem o konečné 
umístění. 

Po odehrání všech zápasů bylo toto pořadí:
1. Natálie Malafová, Gym. Pavla Křížkovského
2. Barbora Trojčáková, ZŠ Holzova
3. Lena Chevray, ZŠ Čejkovická

Hráči na prvních třech místech obdrželi věcné ceny, všichni účast-
níci drobnou upomínku.

Během celého turnaje byla pořizována fotodokumentace, která 
sloužila k prezentaci Městské části Brno-Líšeň. Fotky z turnaje je 
možné prohlédnout na www.brno-lisen.cz ve sportovní rubrice. 
Partnerem akce byla Městská část Brno-Líšeň.
l Ladislav Breicetl 

tenisový turnaJ dětí tk líšeň 2020
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Nástup druhé vlny pandemie covidu smetl minulý měsíc i fot-
bal. Ve čtvrtek 8. října vystoupil před televizní kamery nový 
ministr zdravotnictví Roman Prymula, který nám sdělil, že nej-
méně na dva týdny je nutno na fotbal zapomenout. Netajil
se však tím, že čtrnáct dnů bez fotbalu nemusí být konečným 
číslem. 

Už o den dříve se fotbalisté SK Líšeň dozvěděli, že mají s fotbalem 
utrum na deset dnů. Neprošli testy na vir, na což reagoval trenér 
Milan Valachovič s pochybnostmi: „Nezdálo se mně, že by hráči si 
na nějaký neduh stěžovali. Nebyly u nich žádné příznaky, až mě 
napadá, zda nebyly testy popleteny.“ Nic se nedalo dělat. Krajská 
hygienická stanice vyslovila mužstvu desetidenní karanténu a tak 
hráči museli domů, ačkoliv se moc těšili na střetnutí třetího kola 
Mol cupu, v němž je čekal prvoligový tým FK Jablonec. Jenže stej-
ně se tenhle zápas měl hrát bez divácké obce. Pro ní chystal klub 
on line televizní přenos, aby fanouškům klubu vynahradil fakt, že 
na stadión po vyhlášení nouzového stavu nesmí diváci přijít. I z to-
ho sešlo. Po rozhodnutí hygieniků se rozjeli hráči do svých domo-
vů, protože mají deset dnů zakázáno společně se připravovat. Tře-
tí tým tabulky FNL tak musel přerušit dobře nastoupenou cestu 
v letošním ročníku soutěže.

Mužstvo přečkávalo nouzový stav na třetí příčce, ale mohlo dokon-
ce trůnit na samé špici tabulky. V  posledním sehraném utkání 
před karanténou totiž na pražské Julisce vedlo nad Duklou 2:1. Hrál 
se už nastavený čas čtvrté minuty, když brankář Veselý vykryl sto-
procentní šanci Hadaščoka. Vyrazil míč na roh. Před jeho prove- 
dením se nechal ošetřit a v pauze si mohli hráči před standardní 
situací důkladně prodiskutovat způsob bránění soupeře, jenž bez-
tak hrál v oslabení. Ale zřejmě líšeňští fotbalisté poslední rohový 
kop zápasu podcenili. Snad si říkali, že standardky do této doby 
řešili naprosto skvěle a proč by neměli tuto příležitost unaveného 
a početně slabšího soupeře odvrátit. Jenže stalo se jinak. Preisle-
rův míč zaletěl na zadní tyč, kde stáli vedle sebe dva nehlídaní bor-
ci Dukly. Stoper Dancák pak protlačil míč do sítě a sudí Cieslar jed-
ním dechem odpískal gól i konec zápasu. 

Velká škoda pro naše hráče, kteří mohli vyskočit na první místo 
tabulky, neboť Žižkov kvůli karanténě nehrál a Hradec Králové ná-
sledující den jen remizoval. V době reprezentační přestávky by lí-
šeňský tým byl v čele tabulky, neboť při bodové rovnosti s Hrad-
cem bychom měli lepší skóre. A tak by na prvním místě tabulky 
nebyla Líšeň jen v době reprezentační přestávky, ale i v covidem 
vynucené přestávce, tedy nejméně tři týdny. Šlo by o historickou 
událost, o níž by se v Líšni mluvilo s úctou, stejně jako se nezapo-
míná na vyřazení Slavie v poháru před více než desítkou let. 

Covidová přestávka nepostihla pouze druholigové mužstvo, ale
i ostatní týmy líšeňského fotbalu. Nehrály tak ani ženy Líšně ve 
stejné soutěži, stály i kolektivy dorostu a žactva v moravsko-slez-
ských soutěžích. B tým mužů v krajském přeboru měl odloženy 
zápasy, stejně jako další mládežnická družstva v městských soutě-
žích. Nedalo se ani trénovat. Říjen tak byl pro fotbalisty smutným 
měsícem. 
l Miloslav Vlašic

covid opět zastavil Fotbalisty

Africká posila Dukly Dumbia fauluje loktem na hranici pokutové-
ho území líšeňského Paška. Stalo se při říjnovém utkání Dukla-
Líšeň na Julisce. Foto: Martina Šperková

tk líšeň postupuJe do iii. třídy v soutěži
smíšených tenisových družstev
Od roku 2003 působí v areálu tenisových kurtů u lesního lomu na 
ulici Střelnice v Líšni sportovní klub TK Líšeň. Areál se nachází
v krásném lesním prostředí na pomezí Moravského krasu. Oddíl 
vznikl jako uskupení dospělých výkonnostních hráčů hrajících te-
nisové soutěže jednotlivců i družstev. Postupně se nám podařilo 
stabilizovat členskou základnu a přivést ke sportování především 
děti a mládež a nabídnout jim aktivní alternativu využití volného 
času. Je zde prostor pro muže i ženy, své místo zde mají také senio-
ři. TK Líšeň se každoročně zúčastňuje soutěže smíšených teniso-
vých družstev, kterou pořádá Jihomoravský tenisový svaz. Dlou-
hodobě úspěšně si vedou v „Brněnské lize veteránů“ i naši senioři.  
TK Líšeň „A“ odehrála v roce 2020 utkání v soutěži smíšených druž-
stev registrovaných v IV. třídě (12. IV. třída sk. DA). TK Líšeň „A“ pro-
žila nejúspěšnější sezónu za poslední roky, neboť v příštím roce 
bude hrát III. třídu v soutěži smíšených družstev registrovaných 
Jihomoravského tenisového svazu. Soutěž v roce 2020 se hrála vy-
řazovací formou. V prvním kole porazila TK Líšeň SKP Kometu
Brno B 7:2 , v druhém kole Start Brno C 5:4 a ve fi nále opět těsně 
porazila Mosilanu Brno 5:4. TK Líšeň reprezentoval v roce 2020 La-
fant Igor, Trojčák Lubomír, Gottvald Ivo, Frydrýšek David, Korbička 
Miroslav, Pačes Jiří, Kolbert David, Sachinidu Eleni, Furchová Jitka 
a Sachinidu Martina. Děkujeme!

Družstvo TK Líšeň „B“ se zapojilo do souteže přeboru smíšených 
družstev rekreačních oddílů tenisu Jihomoravského kraje 
(PSDROT-JMK 2020). TK Líšeň „B“ se umístila na 5. místě. Konečné 
pořadí družstva TK Líšeň „B“ můžete vidět v následující tabulce. 
l Milan Říha


